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KORUNOVAČNÉ SLÁVNOSTI 21. - 22. jún 2014

Nové Mesto chce riešiť 
bývalý cyklistický štadión

Mestská časť Nové 
Mesto nedávno vyhlá-

sila súťaž na spracovanie 
štúdie architektonickej 
úpravy areálu bývalého 
cyklistického štadióna 
na ulici Odbojárov na Te-
helnom poli. Na využitie 
prázdneho areálu sa čaká 
už roky, dlho ležal ladom.
 Zámerom samosprávy 
je vybudovanie športparku, 
teda plochy určenej na šport, 
rekreáciu, voľnočasové akti-
vity, ako aj vytvorení nového 
areálu mestskej zelene, ktorý 
má oživiť túto lokalitu. Podľa 
hovorcu Nového Mesta Mare-
ka Tettingera, v tomto roku je 
na súťaž určených 11 tisíc eur 
a na spracovanie projektovej 
dokumentácie 28 tisíc eur. 
„V súvislosti s fi nancova-
ním projektu sme spolu 
s magistrátom požiadali 
o podporu z Nórskeho fi -
nančného mechanizmu 
v objeme 450 tisíc eur. 
V súťažných podmien-
kach máme odhadované 
náklady na realizáciu prvej 
etapy v objeme 650 tisíc 
eur,“ uviedol Tettinger. 
 Miestna samospráva pred-
pokladá, že výstavba by sa 
mohla začať v prvej polovici 
roka 2015. Hraničný termín 
na ukončenie prvej etapy je 
koniec apríla 2016. „V rámci 

Kultúrne leto a Hradné 
slávnosti (KL a HS) v Brati-
slave sa tentoraz začínajú 
12. júna. V hlavnom mes-
te bude účinkovať takmer 
3 000 umelcov, v takmer 
250-tich podujatiach. Ná-
vštevníci sa môžu tešiť aj 
na už tradičné podujatia. 
 Medzi tradičné podujatia 
KL a HS  patria populárne 
festivaly Viva Musica, Sha-
kespearovské hradné sláv-
nosti, multižánrový festival 
a pripravených je aj niekoľko 
noviniek. Prvé podujatie 
letného festivalu je na 
programe 12. júna a bude 
v znamení položenia pa-
mätnej dlaždice na Fil-
movom chodníku slávy 
pred Mestským divadlom 

Kultúrne leto sa začína 12. júna
P. O. Hviezdoslava. Piata 
dlaždica bude tentoraz patriť 
herečke Eve Krížikovej. Pridá 
sa tak k takým osobnostiam 
ako Ladislav Chudík, Mária 
Kráľovičová, Štefan Kvietik a 
Jozef Adamovič. 
 Medzi novinky festivalu 
patrí aj projekt Leto v diva-
dle L+S. Od 7. do 31. júla 
si budú môcť záujemcovia 
pozrieť v priestoroch di-
vadla deväť predstavení. 
Medzi tzv. uličné projekty 
sa zaraďuje aj world mu-
sic na Rudnayovom ná-
mestí. Otvárací koncert KL 
bude už tradične na Hlavnom 
námestí. Chýbať ani tento 
rok nebudú letné plavby po 
Dunaji v rámci cyklu Hudba 
na Dunaji. V júli sa môžu deti 

i dospelí plaviť po Dunaji na 
veselej lodi s divadlom Zanza-
ra. Na Divoký Západ sa s ná-
vštevníkmi preplaví Country 
loď aj so spievajúcimi kovboj-
mi. Horúce kubánske rytmy 
na palubu v auguste prinesie 
latino kapela Azucar Cubana. 
 Bratislavský hrad sa opäť 
premení na divadelné do-
sky. Letné shakespearov-
ské slávnosti milovní-
kom divadla koncom júla 
ponúknu predstavenia 
Večer trojkráľový alebo čo 
len chcete i Dvoch pánov 
z Verony. Na začiatku au-
gusta uvedú hru Richard 
III.

V prieskume na primátora 
boli prví dvaja Milanovia 
Ak by sa komunálne 

voľby konali už tento 
víkend, kreslo primátora 
by obhájil Milan Ftáčnik. 
Za ním by skončil ďal-
ší nezávislý kandidát na 
primátora Bratislavy Mi-
lan Kňažko. Vyplýva to z 
telefonického prieskumu 
verejnej mienky agentúry 
VisioStat. 
 Reprezentatívny telefonic-
ký prieskum verejnej mienky 
medzi obyvateľmi Bratislavy 
k blížiacim sa komunálnym 
voľbám uskutočnila agentúra 
VisioStat v dňoch 19. až 29. 
mája 2014 na vzorke 1 005 do-
spelých obyvateľov s trvalým 
pobytom v Bratislave.

Podľa prieskumu by Ftáčniko-
vi dalo svoj hlas 34,1 percenta 
voličov, 29,7 percenta hlasov 
by získal Kňažko.  Súčasný vi-
ceprimátor Ján Budaj (Zmena 
zdola, DÚ) by získal 12,3 %. 
Mestský a krajský poslanec 
Ivo Nesrovnal (SDKÚ-DS) by 
skončil štvrtý s 8,7 percentami 
voličských hlasov. 
 Respondenti si mohli vy-
brať aj z mien, ktoré sa v súvis-
losti s komunálnymi voľbami 
skloňujú, zatiaľ však kandida-
túru na post primátora Brati-
slavy nepotvrdili.

(pokračovanie na str. 3)

prvej etapy by sa mali reali-
zovať terénne úpravy, výsadba 
zelene a opatrenia smerujúce 
k manažmentu zrážkových 
vôd v území a umiestnenie 
drobného športovo-rekreač-
ného vybavenia. Ďalšie etapy 

sa ukážu až na základe práve 
prebiehajúcej súťaže,“ dodal 
hovorca.
 Cyklistický štadión zbúrali 
v roku 2010 pre rekonštrukciu 
Zimného štadióna Ondreja 
Nepelu. Voľná plocha poslú-

žila najmä stavebníkom ako 
skladisko počas majstrovstiev 
sveta v ľadovom hokeji, kto-
ré boli v hlavnom meste na 
jar 2011. Slúžila aj ako pro-
vizórne parkovisko. K tomu, 
ako využiť pozemok po bý-

valom cyklistickom štadióne 
sa mohli obyvatelia Nového 
Mesta vyjadriť počas májo-
vej verejnej diskusie. Väčšina 
ľudí vtedy tvrdila, že by uvítali 
park so stromami.

(rl)

(pokračovanie na str. 4)

Vodič MHD vytiahol 
na výtržníkov 
plynovú pištoľ

Výtržníci v autobuse vy-

tiahli po konfl ikte na 

vodiča nôž, ten vytiahol ply-

novú pištoľ, čím porušil tým 

predpisy Dopravného pod-

niku Bratislava. Incident sa 

stal v sobotu 31. 5. v autobuse 

č. 70. Na Slovnaftskej mal vo-

dič vo vozidle partiu šiestich 

cestujúcich pod vplyvom alko-

holu, ktorí sa správali agresív-

ne. Ostatní cestujúci  vyzvali 

vodiča, aby zakročil. „Vodič 

výtržníkov vyzval vnútorným 

komunikačným zariadením, 

aby od svojho konania upusti-

li. To však nerešpektovali a vo-

diča začali ohrozovať nožom,“ 

informovala hovorkyňa Do-

pravného podniku Bratislava 

Adriana Volfová. Vodič ná-

sledne vytiahol plynovú pištoľ, 

no nevystrelil z nej. Výtržníci 

na Slovnaftskej vystúpili, za-

čali však do autobusu kopať. 

Vodičovi sa podarilo z miesta 

odísť a až na konečnej zastáv-

ke nahlásil incident dispečin-

gu. Tým sa podľa dopravného 

podniku dopustil ďalšieho 

priestupku voči prevádzko-

vým predpisom. Tie v tomto 

nepustia a prikazujú vodičovi 

každú neobvyklú udalosť hlá-

siť bezodkladne dispečingu. 

„Na miesto udalosti po hláse-

ní ihneď prídu dispečeri, špe-

ciálna zásahová jednotka SBS 

a polícia,“ uviedla Volfová.

Podľa Bútoru si vodič 
zaslúži pochvalu
 Podľa predpisov doprav-

ného podniku pri sebe vodič 

nemôže mať počas služby 

zbraň, hoci ju vlastní legálne.

(pokračovanie na str. 2)
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V meste jazdí desať 
nových trolejbusov 

Od minulého týždňa jazdí 
v Bratislave 10 nových 

trolejbusov. Na linke č. 210, 
ktorá spája Hlavnú a Autobu-
sovú stanicu jazdia podľa bra-
tislavského dopravcu už iba 
nové trolejbusy. Nové vozidlá 
Škoda 30 Tr stretnete aj pri 
ceste k Nemocnici Kramáre 
na linke 204, taktiež na lin-
ke 206, ktorá obsluhuje trasu 
z Autobusovej stanice k Ná-
rodnému ústavu srdcových 
a cievnych chorôb. „Ďalšie 
nové trolejbusy sú nasadené 
na linku č. 212, ktorá od Vo-
jenskej nemocnice obslúži aj 
zastávku Nemocnica Kramá-
re,“ uviedol predseda predsta-
venstva a generálny riaditeľ 
DPB, a.s. Ing. Ľubomír Belfi . 
Jeden nový trolejbus premáva 
aj na linke 64, koncom júna 
by mohli začať premávať aj na 
linkách 207, 209. 

(bak)

Na Radlinského trvá polícia na svojom, 
pripúšťa korekcie v prípade potreby
V súvislosti s výstav-

bou novej integro-
vanej zastávky MHD tzv. 
viedenského typu, trvá 
bratislavský dopravný 
inšpektorát na tom, že 
po dokončení stavby 
budú môcť osobné autá 
jazdiť v jej okolí v oboch 
smeroch, teda aj pred 
daňovým úradom. 
 V predchádzajúcich čís-
lach sme priniesli informácie 
o snahách upokojiť individu-
álnu automobilovú dopravu 
v bezprostrednom okolí no-
vej integrovanej zastávky na 
Radlinského ulici. V praxi by 
to znamenalo, že z časti ulice 
v okolí daňového úradu, 
by bola doprava osobných 
áut vylúčená obojsmerne. 
Zvýšila by sa tým bezpeč-
nosť chodcov i cestujúcich 
v MHD. 
 Táto myšlienka ale nara-
zila na nesúhlas Krajského 
dopravného inšpektorátu 
KR PZ v Bratislave. Ten ar-
gumentuje, že Radlinského 
je súčasťou tzv. račianskej 
radiály, navyše magistrát 
nezabezpečil vytvorenie al-
ternatívnej trasy. Dopravný 
inšpektorát trvá na tom, aby 
bola organizácia dopravy 
upravená v zmysle staveb-
ného povolenia. „V prípa-

de zhoršenia bezpečnosti 
a plynulosti cestnej premáv-
ky v predmetnom úseku je 
KR PZ v Bratislave pripra-
vený rokovať o obmedzení 
premávky na zastávkach 
viedenského typu.“
 Radlinského ulica je kvôli 
výstavbe novej zastávky uza-
tvorená od 7. apríla v úseku 

od Májkovej ulice po Vazo-
vovu obojsmerne, v dĺžke asi 
160 m. Dokončenie prestup-
nej integrovanej zastávky 
MHD tzv. viedenského typu, 
ktorá je prvým projektom 
svojho druhu v Bratislave, je 
plánované na  6. júl 2014.

(rl)

Cestovné poriadky
pripomienkujte do 
18. júna

Rámcový návrh ces-
tovných poriadkov 

2014/2015 v osobnej že-
lezničnej doprave môže 
ešte do 18. júna pripo-
mienkovať aj cestujúca 
verejnosť. Každoročne sa 
v tomto období zverejňujú 
rámcové návrhy cestov-
ných poriadkov osobnej 
železničnej dopravy plat-
ných pre nasledujúce ob-
dobie kvôli získaniu pod-
netov od verejnosti. 
 Bratislavská integrovaná 
doprava predložila verejnos-
ti na pripomienkovaniu vy-
brané vypracované rámcové 
návrhy cestovných poriadkov 
2014/2015 železničných tratí 
obsluhujúcich územie Bra-
tislavského samosprávneho 
kraja v podobe ako ich dostala 
od Železníc Slovenskej repub-
liky.
 Prípadné pripomienky 
vrátane stručného odôvodne-
nia je možné zasielať na ad-
resu info@bid.sk do  18. júna 
2014. Pripomienky budú po-
stúpené Úradu Bratislavského 
samosprávneho kraja, ktorý 
sa  vyjadruje k cestovným po-
riadkom.

(red, rl)

Parkovanie pred nemocnicami zostáva, zmenu v NR SR nepodporil Smer-SD

Odvolanie sa Univerzitnej nemocnice Bratislava magistrát prekvapilo
Odvolanie Univerzitnej 

nemocnice Bratisla-
va (UNB) proti predbež-
nému opatreniu súdu 
o zastavení výberu par-
kovného pred nemocni-
cou v bratislavskej Petr-
žalke je prekvapivé. Mesto 
mohlo pomôcť nemocnici, 
aby nebola atakovaná pre 
nedodržanie zmluvných 
podmienok, pre ktoré by 
mohla čeliť sankciám kon-
cesionára. 
 Hlavné mesto na základe 
predbežného opatrenia súdu 
v prípade parkovania pri ne-
mocnici v Petržalke v súčas-
nosti pripravuje podanie na 
súd, aby rozhodol aj o parko-
visku v Ružinove obdobným 
spôsobom. Podľa mesta UNB 
vie, že nemocnica aj parkova-

cie plochy stoja na pozemkoch 
mesta. Ak sa nemocnica 
chce správať k pacientom 
tak, ako sa správa, tak aj 
mesto bude musieť zvá-
žiť svoj prístup vo vzťahu 
k nemocnici. Mesto navyše 
dalo 13. mája na súd ďalšiu 
žalobu. Súd sa ňou bude zao-
berať a rozhodne o tom, čo je 
verejný záujem.
 Štátny stavebný dohľad 
v tejto súvislosti zistil, že sú-
kromník na pozemkoch pred 
nemocnicami položil elektric-
ké káble na pripojenie rámp 
bez povolenia. Tieto práce 
neohlásil ani príslušnému 
stavebnému úradu. Ako in-
formovala hovorkyňa nemoc-
nice Petra Stano Maťašovská, 
nemocnica podala odvolanie 
proti predbežnému rozhod-

nutiu súdu proti spoplatneniu 
na 66 miestach pred nemoc-
nicou v Petržalke preto, že 
v ňom vidí nesúlad so skut-
kovým, materiálno-právnym 
stavom. „Týmto krokom Uni-
verzitná nemocnica chráni 
majetok štátu, ktorý spravuje,“ 
uviedla Maťašovská. Tento 
postup podľa hovorkyne nič 
nemení na tom, že súčasné 
vedenie nemocnice sa nik-
dy nestotožnilo s koncesnou 
zmluvou a spôsobom jej vzni-
ku. Vedenie UNB je presved-
čené, že sa obe plochy mali 
posudzovať právne rovnako, a 
preto sa odvolalo.
 Predbežné opatrenie súdu 
sa týka 66 z nich. Spoplatne-
ných zostalo 133 miest. Po-
čet bezplatných parkovacích 
miest sa predbežným opatre-

ním zvýšil z 54 na 120. Par-
kovisko spoplatnili začiatkom 
decembra aj pred nemocnicou 
v Ružinove. Parkoviská pred 
nemocnicami si prenajala na 
10 rokov spoločnosť ZIPP-S, 
zmluvu podpísali ešte s býva-
lým vedením nemocnice. Za 

prvých 15 minút parkovania 
pacienti neplatia, následne ich 
každá hodina stojí jedno euro. 
Zmluva, ktorú súkromník 
s UNB uzavrel, nie je podľa 
ministerstva zdravotníctva 
vypovedateľná.

(red, rl, sita)

Napriek tomu, že súčas-
né vedenie Univerzit-

nej nemocnice Bratislava 
v súvislosti so spoplat-
ňovaním parkovísk pred 
nemocnicami v Petržal-
ke a Ružinove pouka-
zuje na bývalé vedenie 
nemocnice, ktoré nevý-
hodnú zmluvu pre obča-
nov – pacientov podpí-
salo, poslanci Smeru-SD 
v uplynulých dňoch ne-
podporili návrh novely 
zákona, ktorá by tomu za-
bránila.
 Vyberanie poplatkov za 
parkovanie pred nemocnica-
mi mohla ukončiť novela zá-
kona, ktorú v NR SR nedáv-
no predložili traja opoziční 
poslanci a jeden nezaradený 
Návrh ale nenašiel podporu 

u poslancov vládneho Sme-
ru-SD, ktorí majú v NR SR 
väčšinu. Opoziční poslanci 
chceli presadiť, aby zákon ga-
rantoval, že štátne parkoviská 
a parkovacie plochy samo-
správneho kraja alebo obce 
pri zdravotníckych zariade-
niach budú pre pacientov a 
zdravotníckych pracovníkov 
bezplatné. Návrh neprešiel, 
takže pacienti a návštevníci 
nemocníc budú platiť naďa-
lej.

LOZ verzus UNB
 Lekárske odborové zdru-
ženie (LOZ) prišlo nedávno s 
tvrdením, podľa ktorého Uni-
verzitná Nemocnica Bra-
tislava (UNB) zaplatila za 
vypracovanie právnych 
analýz k vypovedaniu 

zmluvy o prenájme par-
kovísk pred nemocnicami 
v bratislavskej Petržalke 
a Ružinove vyše 22 tisíc 
eur. Uviedol to predseda Le-
kárskeho odborového zdru-
ženia Peter Visolajský s tým, 
že dve analýzy, ktoré si dalo 
vedenie nemocnice vypra-
covať, pritom urobila jediná 
fi rma. „Celková suma za tie-
to právne analýzy je vyše 22 
tisíc eur. Dôvod, prečo nešlo 
o jedinú analýzu, ale niekoľ-
ko za menšie sumy, je myslím 
jasný každému na Sloven-
sku,“ informoval Visolajský. 
Podľa LOZ je zarážajúce, že 
si právnická fi rma za takúto 
sumu nevšimla, že pozemky 
pod parkoviskami v Petržalke 
nie sú majetkom nemocnice 
a teda ich ani nemocnica ne-

môže dať do prenájmu. Viso-
lajský sa tiež pýta, či vedenie 
nemocnice vynaložilo vyše 
22 tisíc eur adekvátne, keďže 
hlavné mesto našlo právne 
nezrovnalosti v prenájme ne-
mocničných parkovísk aj bez 
vynaloženia tejto sumy.
 UNB tvrdí, že „nie je 
pravdou, že si dala UNB 
v decembri 2012 vypracovať 
právne analýzy za 22 tisíc 
eur a nie je pravdou, že si 
analýza „nevšimla“ vlast-
nícky vzťah mesta k pozem-
kom. Nie je teda pravda, že 
dala UNB v decembri 2012 
vypracovať právne analýzy 
za 22 tisíc eur. Šlo o odliš-
né právne analýzy s ročným 
odstupom a právne služby a 
vypracovanie právnych sta-
novísk a podaní za 1,5 roka. 

Uvedená suma je súhrnná. 
Právnu kanceláriu vyberala 
UNB cez verejné obstará-
vanie  v súlade so zákonom. 
Uspel uchádzač, ktorý ponú-
kol najnižšiu cenu. Do verej-
nej súťaže sa zapojilo ďalších 
6 uchádzačov. Objednávky 
ako i faktúry sú zverejnené. 
S pokračujúcim právnym 
sporom pribúdajú riziká 
ďalších nákladov s riešením 
tejto kauzy, ktorá vznikla 
za bývalého vedenia. Škody 
z nenapĺňania zmluvy alebo 
odstúpenia bez relevantného 
právneho dôvodu prevyšujú 
1,5 mil. eur. UNB považuje 
náklady vynaložené na práv-
ne služby za zodpovedajúce 
vážnosti dopadov,“ uvádza 
UNB. 

(rl)

Vodič MHD vytiahol na 
výtržníkov plynovú pištoľ
 Dopravca dokonca sprísnil 
kontroly vodičov. „DPB vyko-
náva prehliadky vodičov, no 
po tomto incidente vedenie 
DPB okamžite prijalo súbor 
prísnejších opatrení. Vykoná-
vajú sa každodenné kontroly 
vodičov a priestorov kabín,“ 
uviedla hovorkyňa. Vodič je 
do skončenia vyšetrovania 
mimo službu. Vodiča si zastal 
jeden z členov predstavenstva 
podniku Ivan Bútora. Podľa 
neho si vodič zaslúži pochva-
lu za to, že predišiel násiliu a 
bezpečne dopravil cestujú-
cich do cieľa. „Nedodržanie 
litery interného predpisu do-
pravného podniku a teda po-
vinnosť v prípade ohrozenia 
bezpečnosti ihneď kontak-
tovať dopravný dispečing je 

v kontexte celkového priebe-
hu incidentu, hroziaceho po-
škodenia zdravia a prípadne 
aj ujmy na živote nepodstatný 
fakt,“ citovala Bútoru agentú-
ra SITA. Do príchodu polície 
či dispečerov by mohlo pod-
ľa neho dôjsť k zraneniam. 
„Až po dôkladnom vyšetrení 
a zvážení kontextu situácie 
možno interne vyhodnotiť, 
do akej miery bolo pre vodiča 
vôbec možné v danej situácii 
kontaktovať dispečing. Tiež 
možno konštatovať, že zákaz 
držania zbrane počas výkonu 
služby v súčasnosti upravuje 
len interná smernica, o ktorej 
zamestnanci nie sú dostatoč-
ne informovaní. Mnohí ani 
nevedia, že takáto smernica 
existuje,“ dodal Bútora.

(pj, sita)

(dokončenie zo str. 1)

V Rači počítajte s obmedzením dopravy

V rámci rekonštrukcie 
kanalizácie na Koľajnej 

ulici v Rači medzi Detvian-
skou a Trávnou ulicou počí-
tajte s celkovou uzávierkou 
jednotlivých častí úseku a 
to až do začiatku augusta. 
Od 6. júna trvá druhá fáza 
prác, a uzavretý je úsek Ko-
ľajnej v dĺžke medzi ulicami 
Pri Šajbách a Stolárska v dĺžke 

asi 31 metrov a šírke 6 met-
rov. Úsek bude uzavretý do 
16. júna a vzápätí (17.6.) bude 
uzávierka pokračovať na úse-
ku medzi ulicami Stolárska 
a Trávna ul. v dĺžke cca 279 
metrov a šírke 6 metrov. Ten-
to úsek bude uzavretý až do 
8. augusta. 

(bak)
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Keby som 
bol ja  

starostom 

R
A
Č

A

O čom viete, že je 
to zásluha starostu 
Rače?

Keby boli 
voľby dnes, 
volili by ste ho?

Keby ste boli 
starostom, čo by ste 
urobili ako prvé?

Píšte na adresu 
sefredaktor@
bakurier.sk 
Ďalšou mestskou 
časťou bude 
Ružinov.

Komunálne voľby koncom 
tohto roka dajú odpoveď 
na to, ako ich lídri naplnili 
svoje sľuby a či presved-
čili svojich obyvateľov, 
že si zaslúžia pokračovať  
v starostovskom kres-
le. Pripravili sme preto 
pre vás možnosť vyjadriť  
svoj názor a zapojiť sa do 
ich hodnotenia. 

V každom čísle prinesieme 
výber z vašich názorov na 
prácu vedenia vašej mestskej 
časti, a to v abecednom pora-

dí pokračujeme Račou, kde je 

starostom Peter Pilinský.       

Preto, obyvatelia, návštevníci, 
či čitatelia, ktorí sa chcete se-
riózne vyjadriť k spravovaniu 
tejto mestskej časti, napíšte 
nám do stredy 14. júna pár 
krátkych postrehov na nasle-
dujúce tri otázky.

 Milovníci klasickej hudby 
sa môžu tešiť na tradičný Viva 
Musica! Festival. Jubilejný 10. 
ročník predstaví návštevní-
kom klasickú hudbu trochu 
inak. Diváci môžu vidieť a po-
čuť španielskeho kontrateno-
ristu Xaviera Sabatu i sloven-
ské zoskupenie Korben Dallas 
Symphony. Organové koncer-
ty budú na programe počas 
Katedrálneho organového fes-
tivalu v Dóme sv. Martina.
 „Odporučil by som náv-

Kultúrne leto sa začína 12. júna

(dokončenie zo str. 1) števníkom, aby sa ponorili do 
mesta Bratislava, ktoré bude 
mať 37 scén, na ktorých sa 
bude hrať. Odporúčam im, 
aby leto vnímali ako výnimoč-
né obdobie, v ktorom si kaž-
dý deň nájdu nejaké kultúrne 
podujatie,“ pozýva na letný 
festival do Bratislavy riaditeľ 
BKIS Grežo.

(rl, sita)

Celý program kultúrneho 
leta aj na www.bakurier.sk
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Na kúpaliskách porušujeme 
prevádzkový poriadok
Najčastejším problé-

mom na kúpaliskách 
v správe mestskej orga-
nizácie STaRZ, je nedodr-
žiavanie prevádzkového 
poriadku niektorými náv-
števníkmi. 
 Podľa riaditeľa STaRZ Jo-
zefa Chynoranského ide naj-
mä o porušovanie zákazu 
fajčenia, čo podľa neho 
znepríjemňuje pobyt mno-
hých rekreantov. Ďalším 
neduhom je skákanie do vody, 
či nadmerný hluk a hlučné 
správanie sa. „Takisto je 
to nerešpektovanie pokynov 
našich prevádzkarov kvôli 
bezpečnosti,“ uviedol. Ako 
zdôraznil, návštevníci by mali 
rešpektovať pokyny pracovní-
kov, najmä ak ide o mimoriad-
ne situácie, napríklad hrozbu 

búrky a podobne. „Chcem vy-
zvať a porosiť všetkých našich 
návštevníkov, aby dodržiavali 
prevádzkové pokyny, tak aj 
pokyny našich plavčíkov, vod-
ných záchranárov i prevádz-
karov,“ dodal. J. Chynoranský.
Bratislavská kúpeľná sezóna 
sa rozbehla naplno. K dispozí-
cii sú všetky kúpaliská v sprá-
ve STaRZ a prírodná vodná 
plocha Zlaté piesky.

(rl)

TERMÍNY A ČASY OTVORENIA LETNÝCH KÚPALÍSK
Kúpalisko Rosnička  
30.05. – 22.06. 2014
pondelok – piatok   12.00 – 19.00 
sobota – nedeľa   09.00 – 19.00
23.06. – 17.08. 2014 
pondelok – nedeľa  09.00 – 20.00 
18.08. – 01.09. 2014 
pondelok – nedeľa  09.00 – 19.00
Kúpalisko Lamač 
30.05. – 22.06. 2014
pondelok – piatok   12.00 – 19.00
sobota – nedeľa   10.00 – 19.00
23.06. – 01.09. 2014
pondelok – nedeľa  10.00 – 19.00
Kúpalisko Tehelné pole
30.05. – 22.06. 2014
pondelok – piatok   12.00 – 19.00
sobota – nedeľa   09.00 – 19.00
23.06. – 17.08. 2014
pondelok – nedeľa  09.00 – 20.00
18.08. – 01.09. 2014
pondelok – nedeľa  09.00 – 19.00
Kúpalisko Delfín
30.05. – 22.06. 2014
pondelok – piatok   12.00 – 19.00
sobota – nedeľa   09.00 – 19.00
23.06. – 17.08. 2014
pondelok – nedeľa  09.00 – 20.00
18.08. – 01.09. 2014
pondelok – nedeľa  09.00 – 19.00
Kúpalisko Zlaté piesky
07.06. – 01.09. 2014
pondelok – nedeľa  09.00 – 18.00
Kúpalisko Krasňany
06.06. (13.06.) – 22.06. 2014
pondelok – piatok  12.00 – 19.00
sobota – nedeľa  10.00 – 19.00
23.06. – 22.08. (29.08.) 2014
pondelok – nedeľa  10.00 – 19.00
Kúpalisko Rača
06.06. (13.06.) – 22.06. 2014
pondelok – piatok   12.00 – 19.00
sobota – nedeľa   10.00 – 19.00
23.06. – 22.08. (29.08.) 2014
pondelok – nedeľa  10.00 – 19.00

Mestská pláž je tu opäť 
a prináša niekoľ ko noviniek
Obľúbená mestská Ma-

gio pláž na Tyršovom 
nábreží začala ôsmu sezó-
nu vo štvrtok 5. júna. Or-
ganizátori projektu, spo-
ločnosť Slovak Telekom a 
magistrát hlavného mesta 
vytvorili priestor s letnou 
plážovou a atmosférou 
priamo v centre mesta. 
Mestská pláž prináša aj 
niekoľko noviniek.
 Magio pláž má rozlohu 
6990 m2 a na jej prípravu sa 
použilo 2 000 ton piesku, teda 
približne 75 nákladných áut. 
Aj v tomto roku je jej domi-
nantou vodná lagúna, ktorú 
tvorí viac ako 50 kubických 
metrov vody s vodopádom a 
priestorom na sedenie. Pre 
návštevníkov je pripravený za-
ujímavý sprievodný program. 
Mestská pláž ponúkne 
cestovateľské večery, hu-
dobné a tanečné akcie, 
lekcie anglickej konver-
zácie a niekoľko bezplat-
ných koncertov.

 Úplne nová zóna, tzv. 
Chytré centrum, bude počas 
leta technologickým a kreatív-
nym centrom pláže. Návštev-
níci si tu budú môcť vyskúšať 
napríklad digitálnu televíziu 
Magio, aplikáciu Magio TV 
Go, hudobnú službu Deezer, 
zákaznícku aplikáciu Telekom 
a oboznámiť sa s úplne novou 
službou MyWallet mobilná 
peňaženka. Samozrejmou sú-
časťou Chytrého centra bude 
možnosť pripojenia notebo-
okov do elektrickej siete či 
bezplatné pripojenie na Wi-
Fi. Najmenší návštevníci pláže 
sa môžu tešiť na pravidelný 
program animátorov, tema-
tické programy, detský snack 
bar ale aj nové detské sprchy. 
Na pláži je rozmiestnených až 
200 ležadiel a po ruke je aj plá-
žová knižnica. V centre areálu 
má byť aj bankomat. Metská 
pláž má fungovať najmenej do 
7. septembra. 

(rl, red)
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Bratislavčan má v banke 
najviac, najviac však aj dlhuje
Priemerný Bratislavčan má 

v banke šesťkrát viac úspor 
ako Prešovčan, dlhuje však až 
osemnásobok. Slováci mali 
koncom minulého roka v ban-
kách uložených 25,8 mld. eur, 
čo je takmer dvaapolkrát viac 
ako pred 10 rokmi. Až 38 %,  
čo je takmer 10 mld. eur, pat-
rilo obyvateľom Bratislavské-
ho kraja. Nasledoval košický 
región s 11 %, zvyšok si roz-
delili ostatné regióny, pričom 
žiaden z nich nemal v bankách 
uložených viac ako desatinu 
celkovej sumy. Na základe 
údajov Národnej banky Slo-
venska o tom informovala 
Poštová banka. Bratislavský 
kraj však vedie aj na poli úve-
rov. Slováci dlhujú bankám 
19,6 mld. eur, dve pätiny 
z toho dlhujú práve obyva-
telia Bratislavského kraja. 
Ak sa vklady aj úvery prepočí-
tajú na obyvateľa, priemerný 
Prešovčan má v banke 2719 
eur, zatiaľ čo Bratislavčan až 
16 tisíc, čo je šesťkrát viac. Pri 

úveroch potom obyvateľ Pre-
šovského kraja dlhuje v prie-
mere 1619 eur, Bratislavčan 
osemnásobok, teda viac ako 
13 tisíc eur. „Za priepastným 
rozdielom medzi Bratislavou 
a ostatnými regiónmi Slo-
venska stojí niekoľko fakto-
rov vrátane úrovne príjmov, 
cenovej úrovne, miery neza-
mestnanosti či koncentrácie 
majetnejších ľudí,“ vysvetľujú 
analytici z Poštovej banky. 
Za posledných desať rokov tu 
ceny nehnuteľností narástli 
viac než dvojnásobne. Našet-
riť si na bývanie je tak pre 
Bratislavčana problém, 
preto siaha po úveroch. 
V ostatných regiónoch Slo-
venska sú nehnuteľnosti lac-
nejšie a je tu častejšie viacge-
neračné bývanie. Je tam však 
aj vysoká miera nezamestna-
nosti, platy sú nižšie a tak prí-
ležitosť sporiť sa v týchto re-
giónoch vytvára menej často.

(bak)

Stav niektorých projektov 
cyklotrás podľa Cyklokoalície

V utorok 27. mája sa 
uskutočnilo zasadnu-

tie komisia pre cyklistickú 
a pešiu dopravu. Cykloko-
alícia priniesla prehľadný 
stav niektorých projektov. 
Časť z nich uverejňujeme.
Pribinova, etapa 1
 Úsek medzi Umelkou a 
Novým SND. Schválený pro-
jekt navrhuje kombináciu 
cyklopruhov a piktokoridorov 
s viacnásobným križovaním 
automobilových trás. Cyklo-
koalícia navrhla vedenie cyk-
listov obojsmernou cestičkou 
pre cyklistov po južnej strane 
ulice, podobne ako to bude na 
druhej časti Pribinovej. Reali-
zácia je momentálne pozasta-
vená kvôli zladeniu so zme-
nami v petržalskej električke 
– konkrétne novou zastávkou 
autobusov pred Umelkou. 
Cyklokoalícia verí, že sa po-
darí nájsť dohodu a aj vznikne 
naozaj dobré riešenie.

Pribinova, etapa 2
 Úsek medzi novým SND a 
Mostom Apollo. V súčasnos-
ti prebieha proces verejného 
obstarávania. Predpokladaný 
termín realizácie je júl – au-
gust 2014. 

Trenčianska
 V súčasnosti je v pripo-
mienkovom konaní, nasleduje 
schvaľovací proces a verejné 
obstarávanie. Upravovať sa 
bude križovatka s Miletičo-
vou, kde vznikne svetelne 
riadený priechod pre cyk-

listov. Cyklokoalícia má pri-
pomienku voči druhej časti, 
križovatke s Ružovou dolinou, 
kde mesto navrhuje pomerne 
komplikované a takmer nič 
nezlepšujúce riešenie. Ná-
vrh Cyklokoalície je zaslepiť 
priamy prejazd z jednej stra-
ny Ružovej doliny na druhú a 
nahradiť ho objazdom cez su-
sedné prejazdy cez zelený pás 
Trenčianskej. Prepojenie na 
cyklotrasu na Bajkalskej nie je 
riešené vôbec. Predpokladaný 
termín realizácie je august – 
september 2014.

Antolská – 
Eurovelo 6 - prepojenie
 Projekt v štádiu rozpraco-
vanosti, v súčasnosti je na Slo-
venskom vodohospodárskom 
podniku, kvôli vyjadreniu 
podniku.

Most SNP – Aupark
 V súčasnosti sa spracová-
va štúdia, ide o krátky chýba-
júci úsek medzi križovatkou 
cyklotrás pod Mostom SNP 
a existujúcou trasou popred 
Aupark a popri Einsteinovej.

Devínska cesta
V súčasnosti sa vypracová-
va jednostupňový projekt na 
úsek Tieňava a Gronáre. Ter-
mín dodania je 30. jún 2014. 
Následne bude spustený pro-
ces vybavovania povolení a 
obstarávanie dodávateľa.

(red)
Zdroj: 

Cyklokalícia + vizualizácia

Všimli sme si
Ponuka jedál by mala byť aj v slovenčine

Heslá, ako na Slovensku 
po slovensky, či cudzie 

nechceme a naše si nedáme, 
sú už dávno preč. Niekedy 
aj na škodu, inokedy nie. 
Počas sezóny je plná turis-
tov nielen Bratislava. V jej 
uliciach, uličkách a na ná-
mestiach počuť množstvo 
rôznych jazykov - nemči-
nou počnúc, cez angličti-
nu, španielčinu, taliančinu, 
francúzštinu i maďarčinu. 
Nezriedkavou rečou je aj ja-
pončina, či čínština.  Slovensko 
a Bratislava zvlášť, by sa 
bez cudzích názvov nezao-
bišla. No prvoradá by mala 
byť slovenčina, veď Slováci 
sú tu doma. Preto niekedy 
prekvapuje, že na niekto-
rých ponukových tabuliach 
reštaurácií v meste, sa slo-
venčina akoby vytratila. Stá-
va sa, že ponuky jedál sú iba 
v anglickom, alebo nemec-
kom jazyku. Na slovenčinu 
sa zabúda.
 A čo hovorí  minister-
stvo kultúry? „Všetky infor-
mácie určené pre verejnosť 

musia byť v zmysle zákona 
o štátnom jazyku sprístup-
nené na území SR v štátnom 
jazyku, pričom sa použitie 
iných jazykov nevylučuje. 
Táto povinnosť sa vzťahuje 
aj na ponuku jedál v reštau-
ráciách, na nápisy obozna-
mujúce zákazníka so sor-
timentom predajne alebo 
s ponukou konkrétnej služ-
by, na oznamy propagujú-
ce rôzne podujatia, činnosti 
a pod.“

(rl)

V prieskume na primátora 
boli prví dvaja Milanovia 
 Okrem Budaja je to Franti-
šek Šebej (Most-Híd), ktorého 
by volilo 7 a pol percenta voli-
čov a 4,9 % Bratislavčanov by 
svoj hlas dalo Matúšovi Vallo-
vi, ako kandidátovi vznikajú-
cej strany Sieť. Z opýtaných by 
2,8 % za primátora Bratislavy 
volili iného kandidáta.
 Podľa prieskumu je väčši-
na Bratislavčanov (87 %) pre-
svedčených, že primátorom 
má byť osobnosť, ktorá bude 
chrániť záujmy Bratislavy a jej 
obyvateľov. Dve tretiny res-
pondentov (66 %) sa pritom 
zhodujú, že primátor má byť 
hlavne dobrým manažérom. 
Naopak, 36 percent Bratislav-
čanov si myslí, že primátorom 

mesta musí byť skúsený ko-
munálny politik. 
 V prieskume zisťovali aj 
to, ako sú ofi ciálni či možní 
kandidáti na primátora medzi 
Bratislavčanmi známi. Drvivá 
väčšina pozná Milana Kňažka 
a Milana Ftáčnika. Budaja po-
zná 86 percent Bratislavčanov, 
meno Františka Šebeja je zná-
me 59 percentám oslovených. 
Každý štvrtý respondent vie, 
kto je Ivo Nesrovnal, Matúša 
Valla, ktorého meno sa spo-
mína v súvislosti so stranou 
Sieť, pozná sedem percent 
oslovených. Milan Kňažko 
oznámil ofi ciálnu kandidatúru 
30. mája).

(red)

(dokončenie zo str. 1)

Kauza pri výbere znalcov zmenila pravidlá

Mesto prijalo pravidlá pre 
výber znalcov, majú byť 

jasné a kontrolovateľné. Po 
kauze na bratislavskom ma-
gistráte, pri ktorej vyšlo naja-
vo, že software na náhodný 
výber znalcov pravdepodob-
ne pri výberoch ani nebol 
používaný, prichádza mesto 
s pravidlami, ktoré majú pri 
výberoch anulovať možnosť 
do výberu zasiahnuť a prideľo-
vať tak posudky preferovaným 
znalcom. „Slovenská metro-
pola oslovila v jarných me-
siacoch potenciálnych odbor-
níkov, partnerov a dvadsiatka 
z nich zareagovala na výzvu 
samosprávy pozitívne. Dnes 
sú tak všetci kladne reagujúci 
znalci zaradení do celomest-
ského registra, z ktorého sa 
žrebuje jeden, ktorý vyhotoví 

pre magistrát odborný zna-
lecký posudok k predmetné-
mu majetku,“ uviedol riaditeľ 
kancelárie primátora Ľubomír 
Andrassy. Každý znalec musel 
predložiť čestné vyhlásenie, že 
nie je na čiernej listine znal-
cov pôsobiacich na Slovensku. 
Po novom musí pri výbere 
dozerať jeden z námestníkov, 
prípadne poslanec zastupiteľ-
stva. Prítomní tiež musia byť 
minimálne dvaja odborní za-
mestnanci magistrátu. Systém 
pred žrebovaním skontrolujú 
a výsledky budú zaznamenané 
v zápisnici. Tú musia podpísať 
všetci členovia komisie a jej 
súčasťou je aj čas žrebovania a 
register majetku, ku ktorému 
bude znalecký posudok vyho-
tovený. 

(bak)
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JUDr. Branislav Záhradník

§
Právnik 
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Dostal som v zamestnaní 
výpoveď. Cítim krivdu, že 
išlo zo strany zamestná-
vateľa o pomstu a preto 
sa chcem obrátiť na súd. 
Aký je postup? Môžem sa 
pokiaľ súd nerozhodne 
zamestnať alebo je lep-
šie počkať? Ak uspejem, 
musia ma opäť zamestnať 
a dať mi nejaké odškodné? 
 Vaša situácia je ľudsky 
pochopiteľná. Cítite krivdu 
a chcete sa brániť. Treba si však 
uvedomiť, že je potrebné práv-
ne relevantným spôsobom po-
súdiť celú situáciu a vyhodnotiť 
Vašu šancu uspieť v súdnom 
konaní. Iste chápete, že len po-
cit a subjektívne hodnotenie, 
že ide zo strany zamestnávateľa 
o pomstu nestačia. Keďže neu-
vádzate konkrétne podrobnosti 
môžeme odpovedať všeobecne. 
V zásade platí, že zamestná-
vateľ môže dať zamestnancovi 
výpoveď iba z dôvodov usta-
novených v Zákonníku práce. 
Dôvod výpovede sa musí vo vý-
povedi skutkovo vymedziť tak, 
aby ho nebolo možné zameniť 
s iným dôvodom, inak je výpo-
veď neplatná. Dôvod výpovede 
ani nemožno dodatočne meniť. 
Zamestnávateľ má pri výpovedi 
zamestnancovi aj ďalšie dôleži-
té povinnosti a musí striktne 
naplniť nielen hmotnoprávnu, 
ale aj procesnú stránku, kto-
ré vyžaduje zákon. Ak došlo 
z jeho strany k pochybeniu je 
iste vhodné obrátiť sa na súd. 
Neplatnosť skončenia pra-
covného pomeru výpoveďou, 
okamžitým skončením, skon-
čením v skúšobnej dobe alebo 
dohodou môže podľa §77 Zá-
konníka práce zamestnanec, 
ako aj zamestnávateľ uplatniť 
na súde najneskôr v lehote 
dvoch mesiacov odo dňa, keď 
sa mal pracovný pomer skon-
čiť. Dôležité je písomne ozná-
miť zamestnávateľovi, že trváte 
na tom, aby Vás ďalej zamest-
nával. 
 Prirodzene samotné súd-
ne konanie bude trvať určitý 
čas a na jeho konci bude roz-
hodnutie súdu. Ak uspejete so 
svojou žalobou a súd rozhod-
ne, že zamestnávateľ Vám dal 
neplatnú výpoveď postupuje sa 
podľa §79 ods. 1 a 2 Zákonníka 
práce. Ak ste oznámili zamest-
návateľovi, že trváte na tom, 
aby Vás ďalej zamestnával, Váš 
pracovný pomer sa nekončí 
s výnimkou, ak by súd rozho-
dol, že nemožno od zamestná-

vateľa spravodlivo požadovať, 
aby zamestnanca ďalej zamest-
nával. Zamestnávateľ bude po-
vinný poskytnúť Vám náhradu 
mzdy. Táto náhrada patrí za-
mestnancovi v sume jeho prie-
merného zárobku odo dňa, keď 
oznámil zamestnávateľovi, že 
trvá na ďalšom zamestnávaní, 
až do času, keď mu zamest-
návateľ umožní pokračovať 
v práci alebo ak súd rozhodne 
o skončení pracovného pome-
ru. Ak celkový čas, za ktorý by 
sa mala zamestnancovi poskyt-
núť náhrada mzdy presahuje 
12 mesiacov, môže súd na žia-
dosť zamestnávateľa jeho po-
vinnosť nahradiť mzdu za čas 
presahujúci 12 mesiacov pri-
merane znížiť, prípadne náhra-
du mzdy za čas presahujúci 12 
mesiacov vôbec nepriznať. Ná-
hrada mzdy môže byť priznaná 
najviac za čas 36 mesiacov. 
 Otázka ďalšieho zamestna-
nia je na Vašom osobnom roz-
hodnutí, zákon Vám nebráni sa 
zamestnať. Má to svoje výhody, 
ale aj určité nevýhody, treba 
starostilo zvážiť Vašu konkrét-
nu situáciu. V praxi sa stretá-
vame s tým, že zamestnávatelia 
aj po prehratom súdnom spore 
nemajú záujem zamestnanca 
ďalej zamestnávať a snažia sa 
s ním dohodnúť a platne roz-
viazať pracovný pomer.

Tri 
otazky 
pre...

?

Napísali ste nám
Zábradlie na Budatínskej 

môže byť nebezpečné
Na nadjazde Budatínska, 

nad Panónskou cestou, je 
železné ochranné zábradlie po 
oboch stranách v havarijnom 
a nebezpečnom stave pre pe-
ších chodcov, a to už od roku 
2010 aj napriek niekoľkým 
informáciám zodpovedným 
a kompetentným orgánom, 
ako napríklad MÚ BA 5, ma-
gistrát a primátor, Mestská 
polícia.
 Nikto nemá záujem to rie-
šiť, ako keby už nikomu nezá-
ležalo na ľudskom zdraví, ži-
votoch a bezpečnosti chodcov. 
Stále sa opakujú výhovorky 
ako: nikto nevie, kto je správ-
com, majiteľom alebo vlastní-
kom tohto zariadenia, prípad-
ne na nič už nie sú fi nancie. 
To znamená, že v podstate, 
ani na zabezpečenie ochra-
ny zdravia a životov chodcov, 
ktorí tadiaľto prechádzajú 
a môžu spadnúť až z výšky 
10 m na štvorprúdovú vozov-
ku, kde je povolená maximál-
na rýchlosť 80 km/hod?
 Kde to žijeme? Pozna-
menávam, že toto železné 
ochranné zábradlie je po obi-
dvoch stranách skorodované, 
naklonené do jednej strany, 
s medzerami v hornej i spod-
nej časti, ktoré už samovoľne 
odpadli a pri silnejšom vetre 
vibrujú.

 Tieto úseky sú veľmi ne-
bezpečné najmä pre nevi-
domých, a ináč zdravotne a 
telesne postihnutých, deti, 
netreba zabúdať ani na ľudí 
pod vplyvom alkoholu alebo 
iných psychotropných látok. 
Celková dĺžka tohto nebez-
pečného zábradlia je po 
obidvoch stranách približne 
150 x 2 = 300 m.

čitateľ
Rastislav Gemerský

Milana Kňažka, 
kandidáta na 

primátora Bratislavy

Milan Kňažko: Ponú-
kam nielen srdce, ale 
aj profesionálne skúse-
nosti

Prečo ste sa rozhodli 
kandidovať na post pri-
mátora?
 Hlavný dôvod je, že som 

Bratislavčan a mám rád 

toto mesto. Prežil som tu 

mladosť a  zároveň aj drvi-

vú časť môjho doterajšieho 

profesijného života. Moja 

predstava o Bratislave ako 

modernej európskej met-

ropole je však iná ako to, 

čo dnes vidím okolo seba. 

Nikdy som nepatril medzi 

ľudí, ktorí by nekonali, keď 

sú s niečím nespokojní. To 

je moja prvotná motivácia. 

 Tým druhým dôvodom 

je, že cítim záväzok voči 

55-tísíc Bratislavčanom, 

ktorí mi v prezidentských 

voľbách prejavili dôveru. 

Ja si tieto hlasy a dôve-

ru mimoriadne vážim, a 

to nielen preto, že som 

v mojom domovskom mes-

te získal najviac hlasov zo 

všetkých prezidentských 

kandidátov. Aj preto je to, 

čo som pripustil už po pre-

zidentských voľbách, že sa 

ako Bratislavčan pokúsim 

zmeniť nefungujúce veci 

v mojom meste, len logic-

kým vyústením. 

Ktoré zásadné zmeny 
by ste v prípade zvole-
nia  chceli presadiť?
 V tejto chvíli zostavu-

jem odborný tím, ktorý 

pripraví Správu o sta-

ve mesta. V správe budú 

načrtnuté nielen hlavné 

problémy, ale aj ich rieše-

nie. Hlavnými dôvodmi 

prečo mnohí odchádzajú 

do práce o siedmej je to, 

aby sa vyhli rannej a ve-

černej špičke. Nehovoriac 

o krúžení po sídliskách a 

hľadaní parkovania v prípa-

de, ak prídu z práce neskôr, 

ako ich susedia. Rovnako 

si myslím, že aj súčasný 

vzhľad mesta nezodpo-

vedá tomu, aký by mohol 

a mal byť. Prejdite po Sta-

rom Meste, ale aj po Nivách, 

či iných častiach Bratislavy, 

a vidíte tam neudržiava-

né, polozbúrané budovy. 

Pýtam sa, načo inves-
toval majiteľ milióny 
eur do kúpy budovy, 
o ktorú sa buď nestará, 
alebo ju iba zbúra a ne-
chá na miestach, kadiaľ 
chodia Bratislavčania, 
ale aj turisti, prázdnu 
dieru zarastenú trávou? 

Ak mal na to investovať, mal 

by mať na to, aby budova ne-

špatila okolie. S tým súvisí 

aj to, že fi rmy, ktoré tu majú 

ekonomický záujem, by mali 

cielene prispieť k rozvoju ko-

munity - mesta. Bratislava je 

dnes piaty najbohatší región 

v EÚ, predbehli sme Prahu 

a Štokholm, ale na kvalite ži-

vota to necítiť. 

Aký by mal byť primátor 
hlavného mesta, aby si 
ho obyvatelia vážili? 

 Myslím si, že toto by 

mali povedať v prvom rade 

obyvatelia Bratislavy. Naj-

lepší spôsob, ako to môžu 

spraviť, je zúčastniť sa volieb 

a odovzdať svoj hlas kan-

didátovi, ktorý je pre nich 

takouto osobnosťou. Ja by 

som im rád ponúkol nielen 

srdce človeka, ktorý prežil 

v Bratislave väčšinu dote-

rajšieho života, ale aj moje 

profesionálne skúsenosti. 

Ako trojnásobný minister 

som bol zvyknutý hľadať ná-

ročné politické kompromisy, 

ktoré znamenali, že sa veci 

začali hýbať dopredu. Ako 

vrcholový manažér, gene-

rálny riaditeľ súkromnej te-

levízie, som musel efektívne 

a úspešne riadiť súkromnú 

spoločnosť. Preto si myslím, 

že viem ponúknuť Bratislav-

čanom zmenu - alternatí-

vu pre otvorené moderné 

mesto, ktoré bude plniť oča-

kávania svojich obyvateľov 

a zároveň bude prosperujú-

cou európskou metropolou. 

R. Lattacher

p y

ú-
e 

e-

Nevyhadzujte 
knihy - darujte ich nám

kontakt 0907 701 786

Stará tržnica postupne ožíva

Stará tržnica je opäť o niečo 
živšia. Od mája sa v nej na-

učíte variť alebo v nových po-
travinách, či na pravidelných 
trhoch nakúpite všetko od 
zeleniny a ovocia od lokálnych 
farmárov, cez pečivo, cesto-
viny, cukrovinky až po oleje, 
čaje, kávy či vína a pivá od 
malých výrobcov a obchod-
níkov. Potravinové trhy sa od 
konca mája konajú každý týž-
deň. Predajcovia sú starostlivo 
vyberaní a označení, vďaka 
čomu si môžete overiť od 
koho a odkiaľ ponúkané vý-
robky pochádzajú. „Cieľom je 
ponúknuť alternatívu k „bez-
menným“ produktom v reťaz-
coch a vrátiť život priamym 
vzťahom medzi producentmi 
a ich zákazníkmi,“ hovorí De-
nisa Chylová z Aliancie Stará 
Tržnica.
 V tržnici už nájdete aj 
nový obchod s potravina-
mi – U Paulíka. Meno má po 
mäsiarovi, ktorý mal kedysi 
v tržnici vlastnú predajňu. 
Obchod má otvorené každý 

deň od ôsmej ráno do sied-
mej hodiny večer a nachádza 
sa na rohu Klobučníckej a 
Nedbalovej ulice. V interiéri 
tržnice sa nachádza aj Škola 
varenia pod záštitou ambasá-
doriek svetoznámeho kuchára 
Jamieho Olivera. „Nahliad-
nuť do kuchyne a zoznámiť 
sa s jej fi lozofi ou, prípadne 
sa priamo zapísať na kurz, 
môžu návštevníci pravidelne 
počas trhov, kedy Škola vare-
nia usporadúva prezentácie a 
ukážkové varenia,“ informu-
je Denisa Chylová. Postupné 
ožívanie Starej tržnice je pod 
vedením Aliancie Stará Trž-
nica a je súčasťou ich snahy 
o revitalizáciu tohto priesto-
ru, pričom cieľom je urobiť 
z tržnice mestské centrum, 
poskytujúce kultúrne poduja-
tia, trhy a služby. 
Termíny trhov do konca 
leta: 21. jún, 5. júl, 19. júl, 
2. august, 16. august a 30. 
august.

(bak)

Prišli ste si dať zmrzlinu 
s primátorom
V uplynulých dvoch 

týždňoch sa v mest-

skej časti Bratislava – Sta-

ré Mesto konali stretnutia 

s primátorom Milanom 
Ftáčnikom. Stretnutia na-

zvané Zmrzlina s primá-

torom organizoval posla-
nec za Staré Mesto 
Martin Borguľa. „Som rád, 

že si primátor našiel čas, 

prijal moje pozvanie a príde 

sa so Staromešťanmi poroz-

právať o tom, čo sa im v na-

šom meste páči, ale aj čo im 

prekáža,“ povedal mestský 

poslanec Martin Borguľa.

 Stretnutia sa konali 

v parku na Záhrebskej ulici 

a  v parku na Námestí Mar-

tina Benku. „Stretnutia so 

Staromešťanmi organizujem 

pravidelne. Moja skúsenosť 

je, že ľudia takéto stretnutia 

s komunálnymi politikmi 

oceňujú a prídu sa radi po-

rozprávať o veciach, z kto-

rých majú radosť, ale hlavne 

o tých, ktoré ich trápia. Na 

stretnutiach s primátorom 

ich okrem toho čaká aj vy-

nikajúca zmrzlina,“ dodal na 

záver Martin Borguľa.  

(bak) 
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13. jún
Konferencia: 

Od inšpirácie 

k manipulácii

Konferencia o extrémnej prá-
ci s publikom. Spolu s odbor-
níkmi, umelcami, aktivistami, 
marketérmi či teoretikmi 
prediskutujeme vplyvy a silu 
umenia a kreativity. Tvoria 
umelci len sami pre seba ale-
bo má ich činnosť aj širší spo-
ločenský dopad? Preberieme 
rôzne možnosti oslovovania 
publika a teoretické výzvy 
budeme mať možnosť overiť 
v praxi na večernom sprie-
vodnom programe.
Múzeum dopravy, 09:00 / A4 
- priestor súčasnej kultúry, 
21:00 

13. - 14. jún 
Bass Fest 2014 

- Street Art Fest 

Afterparties

Bass festival ako ofi ciálna af-
terparty Bratislava Street Art 
Festivalu 2014 prinesie pestrý 
výber bassovej elektroniky 
ako drum and bass, jungle, 
dubstep, trap, drumstep, 
electro, juke, uk funky, grime, 
uk garage, bass a future beats 
music. Devätnásť slovenských 
a zahraničných producentov 
sa stretne na dvoch stageoch 
klubu Batelier aby prezento-
vali návštevníkom aktuálne 
prierez bass scénou. 
Batelier, 22:00

14. jún
Dni Petržalky

Dni Petržalky sú tradičným 
podujatím a nebudú chýbať 
ani tento rok. 17. ročník pri-
nesie obľúbené akcie, ale aj 
nové podujatia. Podujatie vy-
vrcholí 14. júna galaprogra-
mom na Dostihovej dráhe.
Dostihová dráha Petržalka, 
10:00 – 23:00

15. jún
Peter Lipa 

Koncert popredného sloven-
ského jazzmana Petra Lipu a 
jeho hostí v rámci kampane 
„Slovensko potrebuje dobrých 
otcov“. Cieľom informačnej 
kampane „Slovensko potre-
buje dobrých otcov“, ktorá sa 
osobnostne dotýka každého 
jednotlivca, je poukázať na 
kľúčovú rolu otcov v rodinách 
a spoločnosti a na ich zásadný 
vplyv na životné príbehy naj-
bližších. 

Divadlo Malá scéna STU, 
19:00

16. jún
Spomienky na 

pisára: Ladislav 

Ballek a jeho tvorba

Spomienkový literárny večer 
organizované Slovenským 
centrom PEN. Účinkujú: Ru-
dolf Chmel, Vladimír Petrík, 
Jozef Heriban
Letná čitáreň U Červeného 
raka, 18:00

17. jún
Novecento – 

Legenda o pianistovi 
Prvé inscenovanie tejto hry 
na Slovensku! Skvelá diva-
delná hra hviezdy talianskej 
literatúry A. Baricca, ponúka 
divákom strhujúci, neobyčaj-
ný a krásny príbeh geniálneho 
klaviristu, ktorý po celý život 
neopustil palubu zaoceán-
skej lode. Príbeh sa vďaka 
autentickej rozprávačskej sile 
priam vrýva do srdca. Diva-
delná plavba zámorskej lode 
VIRGINIAN, počas ktorej je 
možné dýchať vôňu oceánu a 
počúvať neskutočnú hudbu, 
zasmiať sa, uvidieť Ameriku, 
zažiť klavírny súboj a  sedieť 
na stovkách kilogramov dyna-
mitu. Vhodné od 16r.
Divadlo v podpalubí, 19:00

18. jún
M.A. Hip-Hop UNIT

Tanečná skupina M.A. Hip-
Hop UNIT má vyše 90 čle-
nov vo veku 4 až 24 rokov. 
Snaží sa prinášať dynamický 
a pompézny pohyb v štýle 
Hip – Hop. Od septembra 
roku 2002 pracuje pod vede-
ním trénerky a choreografky 
Lucie Polákovej. Následne v 
rokoch 2003 až 2012 skupina 
zvíťazila na viacerých celoslo-
venských tanečných súťažiach 
v kategórii Hip – Hop. Sku-
pina sa venuje prevažne sú-
ťažnému tancu disciplín IDO 
– International Dance Orga-
nisation. Pre rok 2009, 2010, 
2011 a 2012 sa stala skupina 
majstrom Slovenska v Stre-
et dance show formáciách v 
hlavnej vekovej kategórii. Ve-
denie skupiny ponúka svojím 
zverencom kvalitu vo výučbe 
tanca a iné zaujímavé aktivity 
spojené s fungovaním klubu.
Dom kultúry Zrkadlový háj, 
19:00

21. jún
Bratislava City 

Downhill
Extrémne cyklistické prete-
ky v centre hlavného mesta. 
Bratislava privíta najlepších 
jazdcov z celého sveta, medzi 
ktorými nebudú chýbať ani 
viacerí víťazi svetového po-
hára či majstri sveta. Štart na 
Nádvorí Bratislavského hradu 
a cieľ na Rudnayovom námes-
tí. 
Bratislavský hrad, 09:00, 17:00 
- fi nálové jazdy

KORUNOVAČNÉ SLÁVNOSTI 2014
Príďte a staňte sa aj Vy kráľom

21. jún 2014
11.00 – 12.30 - Predstavenie protitureckých 

bojov a oslobodzovanie Uhorska od Osmanskej ríše – 

Hviezdoslavovo nám. 

16.30 – Korunovačný sprievod a prenášanie 

korunovačných insígnií  z Bratislavského hradu

17.00 – Obrad korunovácie Jozefa I. – Hviezdoslavovo 

nám.

17.45 – Pasovanie rytierov Rádu zlatej ostrohy – 

Hviezdoslavovo nám. 

18.15 – Korunovačná prísaha a slávnostný cisársky 

prípitok na festivale frankovky – Primaciálne nám.

18.45 – Korunovačný pahorok – Hviezdoslavovo nám.

20.00 – Ľudová veselica – Hviezdoslavovo nám.

21.45 – 22.00 – Ohňostroj

22. jún 2014
14.00 – 17.00 Hľadaj korunovačný poklad

17.00 – Ľudová veselica

19.00 – Barokový bál

22.00 – Koniec podujatia

Ďalší sprievodný program 
Korunovačných slávností

Korunovačný jarmok dobových remesiel – 
21.-22. jún Hviezdoslavovo nám.
Festival Frankovky modrej - 
20.-22. jún – Primaciálne nám.
Historický veľtrh slobodných kráľovských miest 
21.-22. jún Hviezdoslavovo nám.
Kurucký vojenský tábor - 
21.-22. jún Hviezdoslavovo nám.
Detský dobový kútik a kolotoče - 21.-22. jún 
Hviezdoslavovo nám.
Víno vo fontáne – 21. jún – Vtáčia fontána
Zmena programu vyhradená.

www.korunovacie.sk

Autor a organizátor podujatia:

„Máloktoré mesto má takú zaujímavú históriu ako Bratisla-

va. Právom môžeme byť na ňu hrdí.“

Miroslav VETRÍK

Občianske združenie Korunovačná Bratislava

Hlavní partneri podujatia:

Hlavné mesto SR Bratislava

Bratislavská organizácia cestovného ruchu
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Počas Kultúrneho leta osadia piatu pamätnú dlaždicu pred MDPOH
Už 12. júna môžete byť 

súčasťou slávnostného 
osadenia pamätnej dlaždice 
na Filmovom chodníku slá-
vy pred Mestským divadlom 
P. O. Hviezdoslava. Pribud-
ne na ňom v poradí piata 
dlaždica, tentokrát s menom 
a podpisom skvelej sloven-
skej herečky – Evy Krížiko-
vej. Tá za svoju vyše šesťde-
siatročnú hereckú kariéru 

vytvorila desiatky nezabud-
nuteľných fi lmových postáv. 
Ako prijala jej voľbu povo-
lania rodina? „Otcov naj-
starší brat mal doslova zá-
chvat zlosti, keď sa dozvedel 
o mojom rozhodnutí. Ja, 
prvá vnučka a komediant-
ka?! Hrozne mi vynadal,“ pri-
znáva teraz už s úsmevom. 
Prvá dáma slovenského 
humoru, ako je často ozna-

čovaná médiami, odohrala 
desiatky postáv a navždy 
zostane nezabudnuteľnou 
Annou Pageovou zo shakes-
pearových Veselých paniach 
z Windsoru, či Vierkou 
v Stodolovom Jožkovi Púči-
kovi. Pani Krížiková je verná 
svojmu povolaniu aj v súčas-
nosti a diváci ju majú mož-
nosť vidieť v predstaveniach 
ako napr. v komédii Perfect 

Days či v Anne Kareninovej.
 Nápad vytvoriť Filmový 
chodník slávy vznikol v roku 
2009 na Medzinárodnom 
fi lmovom festivale v Brati-
slave a jeho autorkou je pre-
zidentka festivalu – Mária 
Reháková. „Som nesmierne 
rada, že táto myšlienka sa 
stala tradíciou a že aj Bra-
tislavčania Filmový chod-
ník slávy začínajú vnímať 
a vedia, že existuje“ prizna-
la. „Som nesmierne rád, že 
na scéne MDPOH oceňuje-
me slovenské herecké osob-
nosti a päťkrát sme zatvárali 
sezónu v Mestskom divadle 
s poďakovaním pri chodní-
ku slávy. Cítim radosť her-
cov, ale aj úprimné prianie 
a žičlivosť divákov, ktorí  
chodia nielen na otvorenie, 
ale chodník vnímajú ako 
súčasť novodobej kultúrnej 
tradície nášho mesta,“ do-
dal Vladimír Grežo, riaditeľ 
MDPOH a BKIS.
 BKIS toto jedinečné 
podujatie zaraďuje do otvo-
renia mestského festivalu 
Kultúrne leto a Hradné sláv-
nosti Bratislava. Tento rok 
bude žulová dlaždica odha-
lená za prítomnosti herečky 
12. júna o 17.00 hod. pred 
Mestským divadlom. Infor-
mácie o ďalších podujatiach 
Kultúrneho leta si môžete 
pozrieť na www.bkis.sk Najdojemnejšie prijal „svoju“ dlaždicu Jozef Adamovič, ktorý sa neubránil slzám. Zatiaľ posledná dlaždica s menom patrí Štefanovi Kvietikovi.
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Staré Mesto zavádza novinky v upratovaní: 
U l i c e  p e š e j  z ó n y  č i s t í  n o v é  e k o l o g i c k é  a u t í č k o
Už niekoľko týždňov 

môžete v uliciach pe-
šej zóny vídať moderné 
autíčko, ktoré zametá a 
čistí centrum Starého 
Mesta. Špeciálny stroj, 
ktorý je úplne prvý svoj-
ho druhu na Slovensku, 
sa stará o čistotu sedem 
dní v týždni. Funguje na 
nabíjanie, preto čistí eko-
logicky a efektívne, navy-
še je veľmi tichý. Ďalšou 
novinkou v rámci uprato-
vania v mestskej časti je 
aj „čistiaca rota“. Sedem 
upratovačov denne vyráža 
na najproblematickejšie 
lokality Starého Mesta.
 Turistická sezóna sa už 
pomaly začína a s ňou aj veľký 
nápor návštevníkov a turistov 
v pešej zóne. „Keďže autíč-
ko funguje na nabíjanie, 
je ekologické a šetrné 
k prostrediu, taktiež fi -

nančne výhodnejšie. Vďa-
ka svojej veľkosti navyše 
bez problémov vyčistí aj 
ťažšie dostupné miesta 
alebo úzke uličky Staré-
ho Mesta,“ uviedla starostka 
mestskej časti Bratislava-Staré 
Mesto Táňa Rosová. Autíčko, 
ktoré je poháňané batériou na 
základe lítia, obsluhujú dvaja 
šoféri a bude čistiť sedem dní 

v týždni v pešej zóne, okoli-
tých uliciach aj na nábreží.  Na 
jedno nabíjanie vydrží upra-
tovať osem hodín rýchlosťou 
5-10 km/hod, záber kief je 
1,3 až 1,6 m. V Starom Meste 
pribudla aj tzv. „čistiaca rota“. 
Štrnásť zamestnancov Staro-
mestskej a.s. spoznáte podľa 
viest s logom mestskej časti. 
Denne sa striedajú siedmi za-

metači, stretávajú sa na Žilin-
skej ulici, kde dostanú potreb-
né náradie a vyrážajú do ulíc 
Starého Mesta. Staré Mesto 
taktiež navrhuje efektívnejšie 
rozdeliť správu komunikácií 
medzi mestskú časť a magis-
trát pre potreby upratovania a 
čistenia ulíc. „V súčasnosti 
je deľba veľmi neprehľad-
ná, jednu ulicu upratuje-
me my a hneď susediacu 
magistrát. Pripravili sme 
návrh, v rámci ktorého by 
bolo územie rozdelené na 
komplexné časti, čo bude 
jednoduchšie aj pre oby-
vateľov. Bolo by to možné 
na základe zmluvy o spo-
lupráci, na základe ktorej 
by mestská časť a magis-
trát vykonávali čistenie 
ulíc, starostlivosť o smet-
né koše, čistotu a údržbu 
zelene,“ dodala starostka. 

(red)

Domček Medická je otvorený

Krásna kaviareň s domácim 
sortimentom, letná terasa 

s výhľadom na detské ihrisko 
a multifunkčný priestor pre 
všetky generácie – taký je 
Domček Medická, ktorý otvo-
ril svoje brány pre návštevní-
kov prvý raz počas staromest-
skej oslavy Medzinárodného 
dňa detí. Budovu, ktorá dlhé 
roky chátrala a slúžila najmä 
ako sklad, sa podarilo zmeniť 

na nepoznanie. V príjemnom 
prostredí si môžete vychut-
nať dobrú kávu, domáce li-
monády, bio čajíky a mnoho 
ďalšieho, nechýba ani preba-
ľovací pult či wifi  pripojenie. 
V obľúbenej staromestskej 
záhrade tak pribudlo ďalšie 
miesto, vďaka ktorému platí, 
že Medická je záhrada naozaj 
pre všetkých. 

(red)

MOB - záverečný koncert druhej operetnej sezóny

Už druhá operetná sezó-
na Metropolitného or-

chestra Bratislava (MOB)
sa dostala do fi nále. Stáli 
i občasní návštevníci si 
mali možnosť v jej priebe-
hu vypočuť každý mesiac 
koncert, ktorý pohladil 
dušu. 
 Orchester spolu s domáci-

mi i zahraničnými sólistami a 

dirigentmi priniesli množstvo 

známych i nikdy nepočutých 

skladieb, priblížil operetné 

kultúry iných národov, pripo-

menul výročia velikánov ope-

rety. Je treba veriť, že aj vďaka 

organizátorom – Metropolit-

nému orchestru Bratislava a 

BKIS, sa podarí operetu v Bra-

tislave zachovať aj pre ďalšie 

generácie. 

 Motto záverečného kon-

certu sezóny sľubuje podvečer 

plný odľahčených letných me-

lódií a priam dovolenkovej ná-

lady. Skladby slovenských 
i svetových skladateľov 
zaspieva popredná sopra-
nistka Eva Šeniglová, kto-
rá s orchestrom spolupra-
cuje od jeho založenia v 

roku 2005 a na husliach 
zahrá umelecký vedúci or-
chestra Peter Uličný. Ten 
bude zároveň spoza diri-
gentského pultu aj viesť 
celý koncert. 
 Júnový koncert Met-
ropolitného orchestra 
Bratislava s mottom „Pri-

vítajme leto“ sa koná bude v 

nedeľu 15. júna 2014 o 17:00 

hod. v Mestskom divadle 

P.O.Hviezdoslava. Je súčasťou 

cyklu operetných koncertov, 

ktorý orchester organizuje 

spoločne s BKIS a nad ktorým 

prevzal záštitu primátor Bra-

tislavy Milan Ftáčnik. Lístky 

si môžete zabezpečiť v sieti 

Ticketportal alebo hodinu 

pred koncertom v pokladnici 

divadla.

(rl, red)

SÚŤAŽ

Vyhrajte vstupenky na jú-

nový koncert MOB. Stačí 

ak do 13. júna do 16.00 

hod. pošlete správnu od-

poveď na otázku: Aké je 
motto júnového kon-
certu MOB? Vyžrebo-

vaní dvaja čitatelia dosta-

nú po dve vstupenky na 

koncert. Mailovú adresu 

poznáte: sutaz@bakurier.

sk, do predmetu správy 

dajte „MOB“ a nezabud-

nite na kontaktné údaje. 

Ďakujeme.

Letné kúpalisko na Búdkovej otvoria 13. júna

V piatok 13. júna je na-
plánované otvorenie 

letného kúpaliska v areáli 
organizácie Iuventa - Slo-
venského inštitútu mláde-
že, na Búdkovej ulici. 
 Najmä obyvatelia mestskej 

časti Staré Mesto, ale aj os-

tatní návštevníci, môžu až do 

polovice septembra relaxovať 

pri vode s výhľadom na Brati-

slavský hrad a Staré Mesto. 

 Aj tento rok bude v priamo 

areáli stánok s občerstvením. 

Novinkou na Búdkovej 
bude Knižná búdka, ktorá 
bude inštalovaná v spo-
lupráci s bratislavskou 
Staromestskou knižnicou. 
Prináša možnosť bezplatného 

požičania kníh a časopisov.   

Kúpalisko na Búdkovej bude 

otvorené od 13. júna do 15. 

septembra 2014 v závislosti 

od počasia, denne od 11:00 

do 19:00. Plné vstupné je 2€, 

zľavnené vstupné 1€/0,5€.   

V súvislosti so začiatkom 

prázdnin, plánovanou od-

stávkou a údržbou, bude od 

30. júna 2014 do 1. septembra 

2014 zatvorená krytá plaváreň 

Iuventa na Karloveskej ulici.

(rl)
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Komplexná starostlivosť o Vašu záhradku. 
Pravidelná starostlivosť o malé záhradky 

i o veľké záhrady počas celého roka.
Letná a zimná údržba aj pre bytové spoločenstvá.

Tel. 0917 539 527 Happygardens

11 l 2014

V tomto období, keď už je aj 
ofi ciálne kalendárne leto 

kvitne veľa okrasných krov, 
letničiek, okrasných kvetov 
i trvaliek. Hnojíme ruže, aby 
vyrástlo ďalšie kvetenstvo. 
Robíme to komplexným hno-
jivom so všetkými zložkami, 
najlepšie formou zálievky 
a zároveň striháme odkvitnu-
té kvety. Od polovice mesia-
ca môžeme vyberať cibuľky 
narcisov a tulipánov z pôdy, 
aspoň v dvojročnom cykle. Po 
vybratí z pôdy cibuľky od seba 
opatrne oddelíme. Zdravé 
a nepoškodené očistíme, vy-
sušíme a dobre uskladníme 
pri teplote okolo 20 °C, aby 
sme ich mali pripravené na 
jesennú výsadbu. Môžeme 

postupne s privykaním si na 
vonkajšie teploty premiestňo-
vať izbové rastliny do vonkaj-
ších podmienok.
 V ovocnej záhrade kon-
com mesiaca robíme u mla-
dých stromkov tzv. letný rez. 
Výhony, ktoré rastú do stredu 
skrátime, prípadne ak konku-
rujú, tak úplne odstránime. 
Podporíme tak rast hlavného 
výhonu. V zeleninovej záhra-
de podopierame a uväzujeme 
rastliny s vysokou stonkou 
napr. papriku alebo paradaj-
ky. Pravidelne odburiňujeme 
a za výdatného sucha polie-
vame. Ak je potrebné, robíme 
postrek proti voškám, húse-
niciam a inému  škodlivému 
hmyzu. 

Tipy a rady:
 Na miesta v záhrade 
v ťažkom svahovitom teréne 
je možné založiť si skalku.
 Zvoľte si vhodné miesto, 
najvhodnejšie je ju umiest-
niť na východnú alebo južnú 
časť záhrady. Pripravte pôdu, 
očistite ju od buriny, koreňov 
a kamienkov. Ak nie je dobrá 
pôda, môžete ju doplniť na-
vezenou zeminou. Nakombi-
nujte kamene podľa vlastnej 
predstavivosti alebo inšpi-
ráciou z odbornej literatúry. 
Nezabúdajte nechať miesto na 
priechod medzi skalkou, aby 
ste ju mohli udržiavať. Zaob-
starajte si rastliny podľa mies-
ta  výsadby a intenzity slneč-
ného svitu. Existujú rastliny 

vhodné na slnečné mies-
ta, polotieň, prípadne na 
suché miesta. Vysádzaj-
te jednotlivo alebo ako 
súvislé porasty. Hluché 
miesta medzi rastlinami 
môžete vyplniť drob-
ným kamenivom, pies-
kovcom alebo štrkom. 
Takisto sú vhodné rôzne 
dekoratívne prvky alebo 
vytvorenie kombinácie  
kameňa s vodou. Zalo-
ženie a starosť o skalku 
je náročná, ale o to viac 
poteší výsledok úspešné-
ho snaženia.
 

 „Záhradkársky svet“                
Ing. Radovan Tomko-

Happygardens 
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Osobnosti 
na uliciach    

Kto je za menom v názve 
bratislavských ulíc?

Mamateyova ulica – 
Petržalka
Albert Mamatey sa narodil v 
roku 1870 v Kláštore pod Znie-
vom a zomrel v r. 1923 v USA. 
Bol slovenský exilový politik, 
jeden zo signatárov Cleveland-
skej dohody z roku 1915 a Pitts-
burskej dohody z roku 1918. 
V roku 1893 sa vysťahoval do 
USA kde sa začal aktívne po-
dieľať na činnosti exilových 
Slovákov. Stal sa redaktorom 
časopisu Národné noviny a za-
ložil spolok Kruh mládeže. Od 
roku 1912 do svojej smrti bol 
predsedom Národného slo-
venského spolku. Bol spoluza-
kladateľ a predseda Slovenskej 
ligy v Amerike. Po vzniku ČSR 
sa stal konzulom v Pittsburghu 
a v roku 1920 predsedníctvo 
prevzal Ivan Bielek. Pochova-
li ho na slovenskom cintoríne 
v Braddocku, štát Pennsylvánia. 

Ulica Podjavorinskej – 
Staré Mesto
Ľudmila Podjavorinská - vl. 
menom Ľudmila Riznerová a 
pseudonymy – Božena, Da-
mascena, Ľ. Šeršelínová, Ľ. Špi-
rifangulínová, Ľudka, Ľudmila, 
Ľudmila Ružodolská, Ľudmila 
Veselohorská, Ľ. Vrzalovská, 
Milko Ružodolský, Nechtík, 
Nevädza, Podjavorinský, Sojka, 
Teta Ľudmila a i.. Narodila sa 
v roku 1872 v Bzincich pod Ja-
vorinou Okr. Nové Mesto nad 
Váhom) a zomrela v roku 1951 v 
Novom Meste nad Váhom. Bola 
slovenská prozaička a poetka, 
autorka lyricko-epických i epic-
kých básní. Narodila sa v učiteľ-
skej rodine, ktorá sa v roku 1910 
presťahovala do Nového Mesta 
nad Váhom. Vzdelanie získala v 
Bzinciach. Jej prvé literárne am-
bície podporovali strýko Ľudo-
vít Rizner a miestny evanjelický 
farár a spisovateľ Ján Pravoslav 
Leška. Neskôr pracovala krátko 
ako úradníčka Červeného kríža, 
ako nevydatá pomáhala otcovi v 
škole, no väčšinu života žila len 
zo skromných príjmov za lite-
rárnu prácu v periodikách.

Teslova ulica -Ružinov
Nikola Tesla je rodákom z de-
diny Smiljan, ktorá v čase jeho 
narodenia (1856) patrila ešte 
pod Rakúske cisárstvo (dnes 
Chorvátsko). Podľa Teslaso-
ciety.com je Tesla symbolom 
inšpirácie všetkým národom 
v mene mieru a vedy. V Spoje-
ných štátoch, no nielen tam, kde 
Nikola Tesla zomrel v New Yor-
ku v roku 1943, bol považovaný 
za vizionára, ktorý bol ďaleko 
vpredu oproti svojim vedeckým 
kolegom. Mnoho štátov USA 

vyhlásilo 10. júl za deň Nikola 
Teslu. Teslov možno najväčší 
vynález - voľný prenos elek-
triny po celom svete, však 
stroskotal kvôli chamtivosti 
bankárov. Nikola Tesla vy-
myslel prenos energie vzdu-
chom najskôr do vzdialenosti 
niekoľko sto metrov (tzv. pro-
jekt Wardenclyff eskej veže). 
Tesla na otázku bankára 
Johna Pierpona Morgana (fi -
nancoval Teslove experimen-
ty) „Koľko za to budú ľudia 
platiť“ odpovedal: „Nebudú 
platiť nič, bude to bezplatné“. 
Teslova odpoveď znamenala 
koniec fi nancovaniu týchto 
projektov. Aj napriek ďalším 
pokusom získať fi nancie na 
dostavanie 57 metrovej veže 
na Long Islande sa mu už vy-
nález nepodarilo dokončiť. 

Ul. Viktora Tegelhoffa – 
Nové Mesto
Viktor Tegelhoff  sa narodil 
v roku 1918 v Ružomberku, 
zomrel v roku 1991. Bol slo-
venský futbalista, reprezen-
tant Slovenskej republiky a 
Československa, neskôr tré-
ner. 
 Už v juniorskom veku 
nastupoval za Iskru Ružom-
berok, neskôr odišiel za štú-
diom do Bratislavy, kde hrával 
dlhé roky za ŠK Slovan Bra-
tislava, s ktorým získal štyri 
federálne tituly. Bol prvým 
Slovákom v československej 
futbalovej reprezentácii po 2. 
svetovej vojne. Nastúpil hneď 
v prvom povojnovom zápase 
reprezentácie v Paríži proti 
Francúzsku (0:3). V jednom 
zápase reprezentácie nastúpil 
ako kapitán. Hrával na pozí-
cii stredného útočníka, ktorá 
v dnešnom modernom futba-
le nemá pravú analógiu, keď-
že sa aplikuje odlišný systém 
hry.

(red)

Lojzo chce oživiť humorný folk a country
Podujatím Petržalská 

baretka (PB) chcú čle-
novia skupiny Lojzo opäť 
oživiť na Slovensku zá-
bavu a humor s folkovou 
a country hudbou a tram-
pskou piesňou. Petržal-
ská baretka je viacmenej  
autorský festival, hlav-
nou myšlienkou je humor 
v textoch hudbe a vtip-
ných interpretáciách. 
 Prvý ročník bol v septem-
bri minulého roku v Petržal-
ke a trval jeden deň. Okrem 
súťaže kapiel a  spevákov vy-
tvorili organizátori v spolu-
práci s Národným osvetovým 
centrom (NOC) priestor aj na 
seminár o tomto druhu hud-
by. V minuloročnej päťčlennej 

porote boli napríklad známy 
básnik a textár Daniel Hevier, 
alebo aj herci S. Malachovský 
a R. Štúr. Víťazi mali možnosť 
vystúpiť na Teplákovom bále. 
Organizátorom  festivalu PB 
je organizácia Kultúrne za-
riadenia Petržalky s kapelou 
Lojzo a NOC pod záštitou 
starostu Vladimíra Bajana. Na 
Petržalskú baretku nadväzu-
je následný známy a tradičný 
Teplákový bál, ktorý bude ju-
bilovať dvadsiatym ročníkom. 
Teplákový bál je súčasne aj 
oslavou 32. narodenín vzniku 
skupiny Lojzo. 
 Petržalská baretka a Teplá-
kový bál budú tento rok 25. 
októbra v Kultúrnom  dome 
Zrkadlový háj. Účasť už pri-

sľúbila aj legenda českej coun-
try Ivan Mládek. Na súťaž PB 
oslovujú organizátori záujem-
cov aj prostredníctvom regi-
onálnych osvetových centier 
a chcú osloviť aj školy. Cie-
ľom podujatia je oživiť humor 
a srandu a dať šancu mladým, 
či neznámym hudobníkom 
prezentovať sa na väčších 
pódiách v hlavnom meste. 

Na Slovensku totiž podľa or-
ganizátora podujatia zo sku-
piny Lojzo Tomáša Fabora, 
neexistuje folkový a country 
festival s humorným poňatím 
„O mladých kapelách z celé-
ho Slovenska sa nevie a ak sú, 
chceme ich pozvať na súťaž 
a dať im šancu zviditeľniť sa,“ 
uvádza T. Fabor. 

(rl)
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Kľúčom ku kolaudácii 
je energetický certifikát 

Ak sa púš ate do stavby vlastného 
rodinného domu alebo nejaký rekon-
štruujete, povinnosti vlastni  energe-
tický certifikát sa nevyhnete. Aj ke  
ide o povinnos , energetický certifikát 
je dôležitým dokumentom na správny 
odhad budúcich nákladov na býva-
nie. Hovorí o tom, do akej miery je 
váš dom hospodárny, a zistíte aj, kde 
môžete energetické vlastnosti ešte 
zlepši . V aka ZSE môžete získa  
energetický certifikát za bezkonku-
ren nú cenu.

OBĽÚBENOSŤ SLUŽBY 
ZSE ASISTUJE RASTIE
Zabuchnuté dvere, rozbité okno i 
prasknutý radiátor? Do 2 hodín mô-
žete ma  na mieste havárie elektri-
kára, plynára, inštalatéra alebo iného 
majstra. Sta í iba telefonát na jedno 
telefónne íslo. Služba ZSE Asistuje 
je zákazníkom, ktorí si ju objednali, 
k dispozícii 24 hodín denne na non-
stop linke 0850 646 646. Za opravy 
pri havárii alebo pri zablokovaní dverí 
pritom až do výšky 150 eur neplatí-

te. Doteraz takto v aka službe ZSE 
Asistuje zákazníci ušetrili 55 000 eur. 

JEDNODUCHŠIA ORIENTÁCIA VO FAKTÚRE
Faktúra za energie asi málokoho 
poteší, iste sa však zhodneme, že 
jej chceme rozumie .

Nové vyú tovacie 
faktúry od ZSE sa 
vám budú íta  ah-
šie. Ke že faktúra 

od dodávate a je naj astejšie prijí-
maný dokument, zákazníkovi ve a 
napovie o snahe poskytova  mu o 
najlepší servis. Dodávate  elektriny 

a plynu ZSE práve z tohto dôvodu 
od 1. 1. 2014 upravil a spreh adnil 
svoje vyú tovacie faktúry za do-
dávané komodity. Všetky dôležité 
údaje ako finan né vyrovnanie, har-
monogram platieb a alšie dôležité 
upozornenia teraz zákazníci nájdu 
preh adne usporiadané na prvej stra-
ne. Podrobnejšie vysvetlenie nájdete 
v priloženom letáku k faktúre alebo 
na www.zse.sk.

OTVORENÍ ZMENÁM K LEPŠIEMU

Radi si svoje záležitosti vybavuje-
te osobne? Rozumieme vám. Roz-

šírené otváracie hodiny a ponuku 
nových služieb so zaujímavými 

z avami môžete teraz o akáva  vo 
vynovených ZSE Centrách. Zastavte 
sa vtedy, ke  vám to bude najviac 
vyhovova . Sme tu pre vás v pon-
delok a v stredu 8.00 – 18.00 h, 
v utorok, vo štvrtok a v piatok 8.00 
– 17.00 h.

Vitajte v klube a užívajte 
si výhody naplno
Výhodné nákupy, relax a zábava 
i z avy na stavebný materiál, 

technické zariadenia a vybave-
nie do rodinného domu, to všetko 
je k dispozícii zákazníkom ZSE 
v aka ZSE Klubu.

Ak odoberáte plyn alebo elektrinu 
od ZSE, za nite využíva  aj výhody, 
ktoré vám z toho plynú. Na kvalitné 
produkty a služby poskytuje ZSE 
z avy až do výšky 35 %. U partnerov 
ZSE Klubu sa dá vybra  izola ný 
materiál, vykurovacie zariadenia 
a ohrieva e vody i solárne zostavy. 

Relaxova  sa dá aj za výhodnejšie 
ceny, elektroniku zoženiete online 
so z avami alebo sa rozhodnite pre 
skrášlenie svojho bývania. By  
v klube sa oplatí.

UDÁVAME ZÁKAZNÍCKE TRENDY
Ako prví mohli 
optimálne sadzby 
a úsporu za plyn zistiť 
v mobile zákazníci ZSE. 
Už v roku 2013 sa na trhu objavila 
mobilná aplikácia od ZSE Výber 
správnej sadzby, ktorá umož uje 
optimalizova  vaše platby za elektric-
kú energiu. Zárove  poskytne preh ad 
o tom, z oho sa skladá vaša cena 
za elektrinu. Po výpo te je možné 

ihne  z aplikácie prejs  na zmenu 
sadzby kontaktovaním dodávate a 
priamo z mobilu. Aj v aka alšej 
inovácii môžu zákazníci ZSE ušetri . 
S Kalkula kou úspory plynu si ah-
ko vypo ítate výšku z avy na plyn, 
ktorú vám oproti dominantnému 
dodávate ovi poskytne ZSE. Prak-
tickos  tejto služby oceníte aj vtedy, 
ke  vám aplikácia výsledok prepo tu 
odošle aj na zadaný e-mail, aby ste 
sa k nemu mohli v pohodlí domova 
kedyko vek vráti .

Elektrina 
ešte lacnejšie
Oproti minulému roku je garanto-
vaná cena nižšia o 17  %. Zákaz-
níci však ur ite ocenia aj alšie 
z avy, ktoré môžu získa  automa-
ticky. S extra dodato nou z avou 
4 % môže po íta  každý zákazník, 
ak po as roka odoberie viac ako 
2 MWh elektriny. Sta í na stránke 
www.zse.sk vyplni  krátky formu-
lár „Chcem lacnejšiu elektrinu“. 

BEZPEČNOSŤ NA PRVOM MIESTE 
A ZĽAVA 30 % K TOMU

Poruchám a ich negatívnym ná-
sledkom sa najlepšie vyhneme ich 
predchádzaním. 

Každý, kto má doma plynový spotre-
bi , by mal da  na odporú ania odbor-
níkov a vykonáva  pravidelnú revíziu 
plynových zariadení a spotrebi ov 
aspo  raz do roka. Aj ke  povinnos  
vykona  revíziu nie je daná zákonom, 
zabezpe enie ochrany života a zdravia 
udí je prioritou. ZSE prichádza práve 

z bezpe nostných dôvodov a kvôli 
zvýšeniu dostupnosti tejto služby 
s ponukou revízie plynových zaria-
dení so z avou až 30 %. 

Viac starostlivosti 
a podstatne menej 
s tarost í  s i  môžu 

užíva  zákazníci ZSE v aka no-

vej službe ZSE Zdravie. Rýchle 
telefonické konzultácie s lekárom, 
nad štandardné ubytovanie v nemoc-
nici i nákup liekov nevládnemu 
pa cientovi po hospitalizácii spojený 
s donáškou domov sú hlavné vý-
hody zdravotných služieb pre celú 
rodinu ZSE Zdravie. Po as prvých 
6 mesiacov je služba bezplatná, ná-
sledne bude spoplatnená sumou už 
od 1,95 € mesa ne. Všetky výhody 
rozšírenej zdravotnej starostlivosti 
nájdete na www.zse.sk. 

Keď potrebuje-
te radu lekára, 
nemusíte hneď 
volať na poho-
tovosť. V poho-
tovosti je už aj 
ZSE so službou 
ZSE Zdravie.

Zákazníkom ZSE 
poradí lekár na telefóne

Skvalit ovanie služieb a snaha o vä šiu ústretovos  vo i zákazníkom pod-
nietili zmeny na kontaktných miestach, ktoré sú po novom ZSE Centrá.

BA Kurier 282x390mm.indd   1 6.5.2014   10:08
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Mrs.Sporty klub 472
Promenáda Tri Veže, Bajkalská ul.9/A
831 04 Bratislava, SK
Tel: 0911 018 343
www.mrssporty.sk

Otváracie hodiny:
Po  8 – 12 hod. a 15 – 19:30 hod.
Ut  7 – 11 hod. a 14 – 18:30 hod.
St  8 – 12 hod. a 15 – 19:30 hod.
Št  7 – 11 hod. a 14 – 18:30 hod.
Pi  8 – 12 hod. a 14 – 18:30 hod.
So  8 – 11 hod.

Sta te sa fanúšikom Mrs.Sporty Bratislava na Facebooku 
a budete dostáva  informácie o aktuálnych novinkách!

Vyskúšajte si jedine ný pocit by   t! 
30 minútový tréningový koncept 

pre ženy v každom veku v kombinácii 
s úpravou stravy. Neváhajte a vyskúšajte!

Kupón na nezáväzný 
skúšobný tréning

Mrs.Sporty Senec 
Pribinova 13, 
Tel.: 0902 594 404

www.mrssporty.sk

Mrs.Sporty Bratislava, Promenáda 
Tri Veže, Bajkalská ul. 9/A
Tel.: 0911 018 343

4 týždňový tréningový program s úpravou stravy na mieru 
bez stresu a hladovania.

Mrs.Sporty koncept pre ženy 
v každom veku je:
...efektívny 
cielene lepšia kondícia a pekná postava
...časovo nenáročný
30 minút 2-3- krát do týždňa, 
to zvládne každá z nás
...úspešný 
vďaka optimálnej tréningovej štruktúry 
a individuálnej starostlivosti
...motivujúci a zábavný 
pri spoločnom tréningu prebieha čas rýchlejšie
...zdravý 
pravidelný pohyb prospieva telu aj duši
...dlhodobo účinný 
s pravidelným pohybom a vyváženou stravou proti jojo efektu

Len 30 minút do cieľa

ZAČNITE TERAZ 1 MESIAC LEN ZA POLOVICU!

Zdravie  
Alergici môžu mať problém so zvládaním stresu
Ľudia, ktorí trpia aler-

giami reagujú na stres 

neprimerane, vyplýva to 

z prebiehajúceho výskumu, 

ktorý realizujú psychológo-

via Univerzity Komenského 

v Bratislave. Na výskume 

spolupracujú mikroelek-

tronici, endokrinológovia 

i alergiológovia. U silných 

alergikov dochádza podľa 

doterajších zistení k istému 

zablokovaniu komunikácie 

Hlavné mesto SR Bratislava
Primaciálne nám. 1, 
814 99  Bratislava

zastúpené primátorom doc. 
RNDr. Milanom Ftáčnikom, CSc.

oznamuje v súlade s § 9a odsek 
2 zákona SNR č. 138/1991 Zb. v 
znení neskorších predpisov zá-
mer prenajať na základe obchod-
nej verejnej súťaže formou výberu 
víťaza elektronickou aukciou 
nebytový priestor v katastrálnom 
území Petržalka v Bratislave:
Nebytový  priestor  č. 903  vo  
výmere  280,53  m2  v byto-
vom  dome v stavbe súpis. 
č. 3069  na  pozemku  parcely  
registra  „C“  parc. č. 2469/1  na  
Jasovskej  ul.  č.  4 v Bratislave, 
k. ú. Petržalka, zapísanej na LV 
č. 3386. 
Podmienky obchodnej verejnej 
súťaže a súťažné podklady sú 
zverejnené na úradnej tabuli na 
prízemí Magistrátu hlavného mes-
ta SR Bratislavy a na internetovej 
stránke www.bratislava.sk.
Podmienky obchodnej verejnej 
súťaže a súťažné podklady si 
môžu záujemcovia vyzdvihnúť 
aj osobne v budove Magistrátu 
hlavného mesta SR Bratislavy 
na adrese : Primaciálne nám. 1, 
Bratislava, prízemie – pracovis-
ko „FRONT OFFICE, v pracov-
ných dňoch od 11.06.2014 do 
11.07.2014 v čase od  9.00 hod. 
do 14. 00 hod. 

Hlavné mesto SR Bratislava
Primaciálne nám. 1, 
814 99  Bratislava

zastúpené primátorom doc. 
RNDr. Milanom Ftáčnikom, CSc.

oznamuje v súlade s § 9a odsek 
2 zákona SNR č. 138/1991 Zb. v 
znení neskorších predpisov zá-
mer predať na základe obchodnej 
verejnej súťaže formou výberu 
víťaza elektronickou aukciou ne-
hnuteľnosť v katastrálnom území 
Petržalka v Bratislave:
Pozemok v k. ú. Petržalka, parc. 
č. 5794/24 – ostatné plochy vo 
výmere 2 660 m2, evidovaný 
ako parcela registra „C“ KN,  LV 
č. 1, Kopčianska ulica.
Podmienky obchodnej verejnej 
súťaže a súťažné podklady sú 
zverejnené na úradnej tabuli na 
prízemí Magistrátu hlavného mes-
ta SR Bratislavy a na internetovej 
stránke www.bratislava.sk.
Podmienky obchodnej verejnej sú-
ťaže a súťažné podklady si môžu 
záujemcovia vyzdvihnúť aj osob-
ne v budove Magistrátu hlavného 
mesta SR Bratislavy na adrese : 
Primaciálne nám. 1, Bratislava, 
prízemie – pracovisko „FRONT 
OFFICE, v pracovných dňoch od 
11.06.2014 do 02.09.2014 v čase 
od  9.00 hod. do 14. 00 hod. 

s vonkajším svetom pri vysta-

vení stresu. „Takáto anomálna 

reakcia na stres je nebezpečná 

pre organizmus, a to tak z psy-

chologického aspektu, ako aj 

v konečnom dôsledku z as-

pektu biologického,“ hovoria 

vedúci výskumného tímu - 

psychológovia doc. PhDr. Igor 

Brezina, PhD., a Mgr. Petra 

Soláriková z Katedry psycho-

lógie Filozofi ckej fakulty UK. 

U takýchto ľudí sa môže 
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vyskytnúť vyššia úzkost-
livosť, viac depresívnych 
symptómov, vyššia úro-
veň nepriateľského kona-
nia voči iným a celkovo je 

u nich zaznamenaná vysoká 
úroveň distresu, čo je ne-

gatívna forma stresu. Projekt 

je súčasťou rozsiahleho vý-

skumu zameraného na sledo-

vanie a pochopenie stresovej 

reakcie. 

(bak)

Vône a chute ulíc

Kapucínska ulica v 
Bratislave rozkvitá. 

Najnovšie na nej pribu-
dol šarmantný podnik 
La Bocca s rodinnou 
atmosférou, ktorý po-
núka variácie koláčikov 
známych pod názvom 
“cupcakes”. Každý je-
den je ručne vytvorený 
pani majiteľkou a pou-
žité na neho boli tie naj-
lepšie suroviny, ktoré si 
necháva dovážať až z 
Anglicka.
 “Prečo až odtiaľ?”, pý-
tame sa zvedavo, keď nás 
necháva nazrieť do svojej 
kuchyne. Vo vzduchu to 
vonia vanilkou a korením. 
Môže za to vanilková esen-
cia, 100% prírodný pro-
dukt, ktorý je do cupcakes 
pridávaný. Táto zložka, ako 
aj ďalšie (ako napríklad 5 
čínskych korení, mandľová 
múčka, alebo sóda bikarbó-
na) je podľa slov majiteľky 
v Anglicku omnoho kvalit-
nejšia než na Slovensku, a 
nakoľko výrazne ovplyvňuje 
nielen chuť ale aj tvar kolá-
čikov, tieto zložky si nechá-
va dovážať. Základný recept 
na cupcakes je rovnaký: 
110 g kvalitného masla, 110 
g cukru, 2 vajíčka, 1 čajová 
lyžička vanilkového extrak-
tu, múka a kypriaci prášok 
a 1-2 čajové lyžičky mlieka a 
maslový krém. Zvyšok je na 
zručnosti a chuti samotné-
ho cukrára.
 V La Bocca, vždy ráno 
pani majiteľka pripravuje 
koláčiky pre svojich klien-
tov. Každý deň čerstvé. 
Krúti hlavou, keď mi roz-
práva príbeh o tom, ako im 
jedna záujemkyňa o miesto 
cukrárky chcela zo zvyškov 
pripravovať guličky obalené 
v kokose. “Takýto zlozvyk 
na Slovensku ešte môže 
existovať? V Anglicku je 
niečo takéto nemožné!”, tvr-
dí. Na Slovensko vraj chceli 
s manželom v rámci kon-
ceptu priniesť najmä kvalitu 
a poctivé služby. A to sa im 
zatiaľ darí. Ona, manžel a 
aj syn každodenne pracujú 
v kaviarni, spoznáva-

jú klientov a prispôsobu-
jú sa im požiadavkám. Aj 
preto len necelý týždeň po 
otvorení doplnili sortiment 
o bezlepkový cupcake. A ne-
vylučujú aj ďalšie novinky. 
“Všetko záleží od dopytu zá-
kazníkov”, svorne tvrdia man-
želia. Interiér podniku sa nesie 
v klasickom Anglickom štýle. 
Nechýbajú pohodlné kreslá, 
gauč či dokonca aj viktorián-
sky krb. Cupcake predstavuje 
niečo milé, nežné a dobré, čo 
má potešiť človeka. Rovna-
ko pôsobí aj celý podnik La 
Bocca. Na čele so sympatic-
kými majiteľmi, s ktorými je 
sa radosť len tak “zakecať”. Aj 
pri chutnom espresse značky 
Puro. Pokiaľ však chcete do-
stať espresso, nezabudnite na 
to upozorniť. Majitelia v dob-
rom úmysle potešiť klientov, 
ponúkajú klasickú slovenskú 
veľkú kávu, ktorú samozrej-
me fajnšmekri odmietnu. Veď 
espresso je len jedno. Pokiaľ 
však premýšľate nad tým,  kam 
vziať svoju dcéru, mamičku 
či babičku, alebo len prácou 
vyčerpaného workoholika, 
choďte do La Bocca a urobte si 
radosť rozkošným koláčikom. 
Svet bude hneď krajší.

Rubriku pripravuje 
portál Kavickari.sk
Portál, ktorý ako prvý na 
Slovensku združuje skupi-
nu gurmánov a pôžitkárov 
v jednom. Vznikol z malej 
skupinky na facebooku, 
v rámci ktorej mohli fanú-
šikovia postovať fotografi e 
a zážitky z kaviarní. Pro-
jekt sa následne vyvinul 
do podoby online maga-
zínu, ktorý prináša zaují-
mavé informácie zo sveta 
gastronómie. Spoznajte 
s nami podniky, do kto-
rých sa oplatí ísť nielen 
v Bratislave, ale aj v blíz-
kom okolí v novej rubri-
ke, ktorú sme pripravili 
v spolupráci s Bratislav-
ským Kuriérom.

Nežné Anglicko a´la La Bocca

Mestská časť 
Bratislava – Rusovce 

oznamuje vypísanie verejnej 
obchodnej súťaže na predaj 

stavebného pozemku vo 
výmere 867 m2, k. ú. Rusovce 

(Vývojová ulica). 
Minimálna kúpna cena je  
133.345,- €.
Podmienky verejnej súťaže je 
možne si vyzdvihnúť na Miest-
nom úrade MČ Bratislava - Ru-
sovce, Vývojová 8, 851 10  Bra-
tislava, tel. č. 02/68 20 70 31 do 
28.8.2014.
Ponuky je možné odovzdať  
rovnako do termínu 28.8.2014.
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personalizovaná tlač transakčných a marketingových dokumentov
TransPromo (kombinácia transakčného a marketingového dokumentu)
obálkovanie, wrapping a fóliovanie 

D O S T A N E M E  V Á S  D O  S C H R Á N O K

adresné, neadresné a selektívne doručovanie zásielok
kontakty na cieľovú skupinu a návrh stratégie a kreatívy jej oslovenia
hybridná pošta

o b c h o d @ c r o m w e l l . s k

Jozef Banáš: Čoraz viac je tých, ktorí pravdu hľadajú a menej tých, čo ju vlastnia
Pri kávičke v meste sme 

sa tentoraz pozhovárali 
s rodeným Bratislavčanom, 
spisovateľom, bývalým 
diplomatom a politikom 
Jozefom Banášom. Je auto-
rom mnohých kníh, z ktorých 
zarezonovali napríklad aj Idio-
ti v politike, Sezóna potkanov, 
Kód 9, či naposledy Kód 1. 

Ako by ste charakterizova-
li svoj vzťah k Bratislave?
Jozef Banáš: Som hrdý 
bratislavský lokálpatriot. Do-
konca zlé jazyky vravia, že 
traja známi ľudia nemôžu od-
škriepiť, že sú podľa prízvuku 
Bratislavčania - Meky Žbirka, 
Jožo Golonka a Jožo Banáš. 
Doslova som sa narodil v byte 
na rohu ulíc Belopotockého a 
Lehotského. Pod oknami sme 
mali veľký detský park, volal 
sa Četka, čo ale nemalo nič 
spoločné s agentúrou ČTK. 
Tam sme športovali od rána 
do večera a učili sa hrať volej-
bal, basketbal i futbal.

Za posledné roky sa 
mesto veľmi zmenilo. Tvr-
díte, že nie vždy k lepšie-
mu. Prečo?   
Jozef Banáš: Na to je jedno-
duchá odpoveď: biznis - nena-

žranosť developerov a úplat-
nosť mestských i miestnych 
poslancov. Veď si pamä-
táte, ako sa posledná 
zelená plocha v okolí 
Belopotockého bez 
mihnutia oka dala 
developerovi. Koľ-
ko sa o ňu potom 
muselo bojovať! 
Našťastie to dopad-
lo dobre.  Pozrite sa 
na Námestie slobody 
- je to roky mŕt-
va plocha 
v centre 
B r a t i -
s l a v y. 
Alebo 
z á -
h r a -
da v  
Gras-
salko-
vičovom 
p a l á c i 
– prečo ju 
nedajú k dis-
pozícii deťom 
a mládeži, aby 
sa tam mohli 
realizovať? Napríklad v Mní-
chove majú nádherný anglický 
park a deti tam blbnú na tráve, 
je k dispozícii verejnosti. Ďalej 
- naše mesto má svetovú rari-

tu v podobe Michalskej brány, 
na ktorej sú štvoro hodín a 

každé z nich ukazuje iný 
čas. Tridsať alebo 40 

rokov to nefunguje, 
je to hanba Brati-
slavy...

V čom vidíte po-
zitíva, čo sa vám 

v meste páči?
Jozef Banáš: Pre 

mňa je jed-
n o z n a č -

n ý m 
p o -
z i -
tí-

v o m 
Eurovea a 
dôstojné 

nábrež ie 
spojené s vodou... no a potom 
na druhom konci Eurovei je 
River Park. Tu je nevýhodou 
azda len to, že Dunaj je od 
ľudí akoby odseknutý. V Bra-

tislave sa priam núka a volá sa 
potom, aby sa celé dunajské 
nábrežie spojilo v jeden celok. 
Zoberte si napríklad parížsku 
Seinu so svojimi atraktívnymi 
nábrežnými butikmi, knihami, 
starožitnosťami, bukinistami. 
No u nás sa každý čuduje, že 
centrum mesta prestáva žiť – 
ak by sa tieto nábrežia spojili, 
mohla by tu vzniknúť jedna 
krásna promenáda.

A čo PKO? 
Jozef Banáš: Na jednej stra-
ne cítime, že tam niečo treba 
spraviť, pretože to nevyzerá 
dobre. Na strane druhej, ar-
chitektúra päťdesiatych rokov 
má už svoju historickú hod-
notu a podľa mňa by to ši-
kovní architekti vedeli skĺbiť. 
Zachovať by sa mohli ten nád-
herný vestibul s mozaikami, 
tanečná a spoločenská sála – a 
všetci by boli spokojní. PKO 
má svoje genius loci.

Stratila Bratislava ešte 
niečo za posledné roky, 
či desaťročia? Čo vám tu 
chýba?
Jozef Banáš: Stratila prihra-
ničnú kozmopolitnosť. Brati-
slava je jediné hlavné mesto v 
Európe, ak nie na svete, ktoré 

leží nielen na hranici troch 
krajín, ale aj troch kultúr – 
rakúsko-germánskej, ugro-
f ínskej a slovanskej. A to je 
ten unikát. Bratislava nebude 
nikdy taká národná, ako môže 
byť napríklad Žilina. A čo mi 
tu chýba? Krásne zeleninové 
a ovocné trhy. Celé Hviezdo-
slavovo námestie by mohli byť 
trhy. Pred Starou tržnicou by 
mohli byť trhy a kedysi tam 
aj boli. Chýbajú mi tu verejné 
záchody, čo je škandál. Chý-
bajú mi tu typické kiosky pre 
rýchle občerstvenie. 

Ste aj autorom kníh Kód 9 
i Kód 1. Ako vnímate vieru 
a náboženstvo?
Jozef Banáš: Vo všetkých 
mojich knihách sa primárne 
zaoberám pretvárkou. A tá je 
ako v politike, tak aj v relígii. 
Ale v náboženstvách je o to 
vypuklejšia, že na rozdiel od 
politikov, od ktorých morál-
ku až tak veľmi neočakávame 
a politici sa ani primárne veľmi 
netvária že sú morálni, kňazi 
sa pasujú za sprostredkovate-
ľa medzi človekom a bohom. 
A ešte majú tú odvahu a mno-
hí drzosť kázať o morálke, 
pričom vedú dvojitý život. Aj 
preto som vo svojich romá-

noch Kód 9 a Kód 1 taký kri-
tický voči zlým kňazom. Dob-
rých kňazov chválim. Pokiaľ 
ide o vieru, tak viera s rituálmi 
a chodením do kostola nemá 
nič  spoločné. Viera je vnútor-
ná záležitosť. Ale keď niekto 
potrebuje k svojmu spaseniu 
či šťastiu kostol, tak ja mu 
to samozrejme neberiem – 
len nech tam chodí úprimne 
a nech tam chodí naozaj ko-
munikovať s bohom. Ja som 
vždy kritizoval podvodníkov a 
farizejov. No a v slovenskej ka-
tolíckej cirkvi je ich požehna-
ne. A to, že najmä Kód 1 láme 
rekordy v predajnosti svedčí 
o tom, že táto téma je aktu-
álna. Je čoraz viac tých, ktorí 
pravdu hľadajú a chvalabohu 
menej tých, ktorí ju vlastnia.  
 Kniha Kód 1 je oslava 
Krista ako morálneho vzoru. 
Tým, že v katolíckej cirkvi žijú 
mnohí amorálne, tak takým 
to prekáža. Ak to prekáža ta-
kýmto ľuďom, tak som rád. 
Kniha získala rôzne ocenenia, 
ale najvýznamnejšie je pre 
mňa anketa čitateľov, v ktorej 
získala prvé miesto a z toho 
mám naozaj veľkú radosť. 

Zhováral sa Robert Lattacher


